
عصرآزادی/ شهرام صادق زاده: به مناسبت 
گرامیداش�ت مقام معلم و طبق روال س�الهای 
گذش�ته، مراس�م بزرگداش�ت روز اس�تاد در 
سازمان نظام پزشکی تبریز با تقدیر از اساتید 
بازنشس�ته و پیشکس�وت این صنف و اعطای 

نشان افتخار به آنها در تبریز برگزار شد.
در ای��ن مراس��م، دکترعلیرضا صادقپ��ور رئیس 
سازمان نظام پزشکی تبریز، دکترپناهی رئیس سابق 
سازمان و دکترحقدوست معاون پشتیبانی و رفاهی 
سازمان نظام پزشک تبریز به سخنرانی پرداختند و 
اهدای لوح تقدی��ر و مدال افتخار با همراهی برخی 
اساتید پیشکسوت آذربایجان از جمله دکتر پهلوان  
زاده، دکتر ش��ربیانی، دکتر امیر بهرامی، دکتر بیات 

و دکتر نژادکاظم انجام گردید.
رئی��س نظام پزش��کی تبریز به جای��گاه طبابت و 
پزش��کی و پیشرفت های س��الیان اخیر در سیستم 
پزش��کی کشور اش��اره کرد و گفت: با پیشرفت های 
اخی��ر دیگر نیازی به اعزام بیمار به خارج از کش��ور 
وج��ود ندارد و حتی کش��ورمان م��ی  تواند پذیرای 
بیماران کشورهای همجوار باشد. علیرضا صادقپور، 
گس��ترش مقوله توریس��ت درمانی در شهر تبریز را 
مورد تاکید قرار داد و افزود: رواج توریس��ت درمانی 
به نفع ش��هرمان اس��ت که البته نیاز به رفع موانع 
بوروکراس��ی پیچی��ده دولت��ی و تس��هیل ورود و 
خروج مس��افران خارجی دارد ک��ه باید مورد توجه 
قرار گی��رد.وی، یکی از موانع موجود در پیش��رفت 
بیش��تر علوم پزش��کی را هجمه هایی دانس��ت که 
علیه جامعه خدوم پزش��کی در س��الیان اخیر وارد 
ش��ده و اضافه کرد: پایین بودن تعرف��ه ها، اقتصاد 
س��امت را ش��دیداً مورد تهدید قرار می دهد و بیم 
آن م��ی رود با م��وج مهاجرت نخبگان پزش��کی به 

کشورهای حاشیه خلیج فارس و سایرکشورها، روند 
پیش��رفت ها کُند و حتی معک��وس گردد لذا بهبود 
 امور جاری، نیاز به حمایت های همه جانبه حکومتی

دارد.
در ادامه این مراس��م، دکترسیدمهدی حقدوست 
- معاون پش��تیبانی و رفاهی سازمان نظام پزشکی 
تبریز - نحوه انتخاب اس��اتید پیشکسوت و نمونه را 
بی��ان کرد و گفت: در ای��ن انتخاب عاوه بر جایگاه 
رفی��ع علمی اس��اتید به جایگاه معن��وی و اخاقی 

اس��اتید نیز توجه ش��ده و آرزوی سامتی برای این 
نخبگان جامعه پزشکی داریم.

شایان ذکر است در مراسم گرامیداشت روز استاد 
که در محل مجموعه نظام پزشکی تبریز برگزار شد 
از ۴۳ نفر از اس��اتید برجس��ته و پیشکس��وت نظام 
پزشکی استان تجلیل به عمل آمد که در آن اعضای 
هیئت مدیره سازمان، برخی از روسای سابق دانشگاه 
علوم پزشکی تبریز و جمعی از اعضای هیئت رئیسه 

دانشگاه علوم پزشکی تبریز حضور داشتند.

رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه 
نخس�تین گام برای تحول از مجلس سنتی به 
مجلس نوین در مجلس یازدهم برداش�ته شد، 
گفت: مجل�س یازدهم و به دنب�ال آن مجلس 
دوازدهم را به جرات می توان بنیانگذار مجلس 

نوین در ایران عنوان کرد.
به گزارش ایس��نا، بابک نگاهداری ب��ا بیان اینکه 
حرکت به س��مت ایجاد و اس��تقرار زیرس��اخت ها و 
سازوکار تحقق مجالس نوین در کشورهای پیشرفته 
تبدی��ل به یک رویه ثابت ش��ده، اظهار ک��رد: اکثر 
کشورها با بهره گیری از انواع نوآوری ها و فناوری  های 
جدید ب��ه ارتقای ظرفیت های مجلس در راس��تای 
جلب مش��ارکت حداکثری مردم و نخبگان، ارتقای 
کیفی��ت قانونگذاری ها و نظارت ها، هوشمندس��ازی  

فرآیندها و شفافیت مبادرت ورزیده اند.
وی افزود که مجلس یازدهم با درک چنین ضرورتی 
با طرح و پیشبرد چهار رویکرد اساسی مردمی سازی، 
کارآمدسازی، هوشمندسازی و شفافیت در واقع گام 
نخس��ت حرکت از مجلس سنتی به مجلس نوین را 

کلید زد.
استقرار بخشی از سازوکارهای مجالس نوین 

در مجلس شورای اسلامی
ریی��س مرکز پژوهش های مجلس بی��ان کرد: در 
ح��ال حاضر که در روزهای پایان��ی مجلس یازدهم 
به سر می بریم نگاهی به دس��تاوردهای نوین سازی 
مجلس حاک��ی از موفقیت در اس��تقرار بخش قابل 
توجهی از نهادها و س��ازوکارهای ویژه مجالس نوین 

است.
وی عنوان کرد: شاید بیراهه نباشد مجلس یازدهم 
را نقط��ه عطفی در تحول از یک مجلس س��نتی به 
مجل��س نوین بدانی��م، همچنانکه ریاس��ت محترم 
مجلس نیز اخیرا در همایش دیدار اس��اتید با ایشان 
اش��اره کوتاهی به مجموعه اقدامات مجلس یازدهم 

برای نوین سازی قوه مقننه داشتند.
بهره گیری از مش�ارکت جوان�ان در نهادهای 

خانه خلاق و پارلمان دانشجویی
نگاهداری در تش��ریح اقدام��ات نوآورانه و جدید 
مجل��س یازدهم در حوزه مردمی س��ازی به منظور 
مشارکت بیشتر مردم و نخبگان در امر قانونگذاری و 
نظ��ارت، گفت: راه اندازی مرکز نوآوری و خانه خلاق 
قوه مقنن��ه برای ایج��اد فضای مش��ارکت نخبگان 
دانشگاهی و حوزوی در مسائل و موضوعات مختلف 
مرتبط با مجلس از جمله این اقدامات بود. این مرکز 
تاکنون بیش از ۵۵ رویداد نوآور و خلاق نظیر نظاره، 
اقدام، همرسان، تجربه نگاری و نوآیند در عرصه های 
قانونگ��ذاری، نظ��ارت و آینده نگاری برگ��زار کرده 

است. 
وی افزود: ایجاد نهاد پارلمان دانشجویی و برگزاری 
سه دوره از آن که به نوعی شبیه سازی سازوکارها و 
نهادهای مجلس واقعی اس��ت یکی دیگر از اقدامات 
در زمینه اقدامات نوآورانه مجلس بود که صدها نفر 
دانش��جویان و طلاب در ه��ر دوره از پارلمان در آن 
مش��ارکت و به بحث و بررس��ی در خصوص مسائل 

مختلفی نظیر برنامه هفتم پرداختند.
ریی��س مرکز پژوهش های مجل��س ادامه داد: این 

پارلمان از یک س��و امکان مش��ارکت و ارائه ایده ها 
و نظ��رات را برای جوانان و نخب��گان فراهم می کند 
و از س��وی دیگر بستر مناسبی برای تجربه اندوزی و 
یادگیری در خص��وص قانونگذاری و حکمرانی برای 
ای��ران عزیز اس��ت و مطابق با رهنم��ود مقام معظم 
رهبری جوان��ان را برای مدیریت ه��ای آینده آماده 

می سازد.
دریافت دیدگاه های مردم درباره قوانین

وی توضیح داد: راه اندازی س��امانه جمع س��پاری 
مردم��ی در مجلس یازده��م در ارتباط با موضوعات 
مختلفی نظیر برنامه هفتم پیشرفت و توسعه، عفاف 
و حج��اب، انتظارات مردم از مجلس آینده و ... یکی 
دیگر از اقدامات نوآورانه بود که از طریق این سامانه 
تمام��ی مردم ای��ن فرصت را یافتند ت��ا دیدگاه ها و 

نظرات خود را در این موارد به مجلس ارائه کنند.
وی در خصوص راه اندازی ش��بکه اندیش��کده های 
حکمران��ی و قانونگذاری اس��تانی، گفت: تاس��یس 
اندیش��کده های حکمرانی و قانونگذاری اس��تانی با 
مش��ارکت دانشگاه های تحت پوش��ش وزارت علوم، 
تحقیق��ات و فن��اوری،  وزارت بهداش��ت، درمان و 
آموزش پزش��کی و دانش��گاه های آزادی اسلامی هر 
استان به صورت شبکه اجتماعی و نه ساختار اداری 
راه اندازی ش��د تا از ظرفیت اس��اتید و پژوهشگران 
تمام��ی اس��تان ها در قال��ب حلقه ه��ای میان��ی در 
قانونگذاری و نظارت های مجلس اس��تفاده شود که 
تاکنون در ۲۲ اس��تان این اندیش��کده ها راه اندازی 

شده اند.
افکارسنجی درباره طرح  ها و لوایح

نگاهداری با اشاره به راه اندازی موسسه افکارسنجی 
ملت در این دوره گفت: هدف از تاس��یس موسس��ه 
افکارسنجی ملت، نظرس��نجی حرفه ای از مردم در 
خصوص طرح ها و لوایح در دست بررسی در مجلس 
و ارزیابی اثربخش��ی قوانین مهم مصوب گذش��ته از 
نگاه مردم بوده که تا کنون بیش از ۶۰ افکار سنجی 

توسط این مجموعه انجام گرفته است.
وی به ایجاد سامانه نظارت مردمی با فراهم کردن 
امکان نظارت مردم بر اجرای قوانین مجلس از اقصی 
نقاط کش��ور در ای��ن دوره از مجلس اش��اره کرد و 
گف��ت: با راه اندازی گروه مطالعات��ی ارزیابی مردمی 
سیاس��ت ها و قوانین که گروه نوپایی اس��ت، گامی 
دیگر در مردمی س��ازی و حرکت از مجلس س��نتی 
به مجلس مدرن برداشته شد که ان شاءالله در آینده 

شاهد انتشار نتایج مطالعاتی این گروه خواهیم بود.
کارآمدسازی و ارتقای کیفیت قانونگذاری

ریی��س مرک��ز پژوهش ه��ای مجلس در تش��ریح 
دس��تاوردهای ای��ن مرک��ز در حوزه کارآمدس��ازی 

ب��ا هدف ارتق��ای کیفیت قانونگ��ذاری و نظارت در 
مجلس، عنوان کرد: بعد از چهار دهه برای نخستین 
ب��ار، مجل��س یازدهم مب��ادرت به تهی��ه و تدوین 
اولویت های کاری مجلس در قالب برنامه چهار ساله 
کرد و مجلس ایران نیز به گروه مجالس برنامه محور 

ملحق شد.
وی با بیان اینکه شبیه س��ازی قوانین و سیاست ها 
و پویایی شناسی چالش های حکمرانی برای نخستین 
بار در مجلس یازدهم انجام گرفت، توضیح داد: با این 
اقدام سطح کارشناسی و تخصصی مرکز و مجلس از 
تفکر خطی به تفکر چرخه ای تبدیل ش��د. هم اکنون 
مجل��س توان و ظرفیت تخصصی و زیرس��اخت ها و 
سامانه ی موردنیاز برای شبیه سازی طرح ها و لوایح و 
ارائ��ه پیامدهای مثبت و منفی آن قبل از تصویب را 
داراست. یک نمونه از این شبیه سازی ها، شبیه سازی 
بودجه س��الانه کشور بود که در بررسی لوایح بودجه 
س��ال ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ کل کشور مورد استفاده قرار 

گرفت.
نگاه��داری اقدام دیگر در کارآمدس��ازی را ابتکار 
راه اندازی سه ش��نبه های نظارت��ی در صحن مجلس 
ب��ا هدف ارتق��ای نقش نظارت��ی در مجلس یازدهم 
دانست و تصریح کرد: اعطای جایزه ملی قانون برای 
نخس��تین با در کشور توسط مجلس یازدهم صورت 
گرفت که در آن ب��ه منظور ترویج حاکمیت هر چه 
بیش��تر قانون در کشور و ارتقای کیفیت قانونگذاری 
جوایز مل��ی در عرصه های��ی چون برتری��ن قوانین 
مص��وب، بهتری��ن اجرا و نظارت ب��ر قوانین، تبعیت 
از قان��ون و پژوهش های عرصه قانونگذاری توس��ط 

ریاست مجلس به برگزیدگان اعطا شد.
تقدیر از عملکردهای مدیریتی در جشنواره 

شهید مدرس
وی ادامه داد: ابتکار تاس��یس جش��نواره ش��هید 
م��درس در ق��وه مقنن��ه ب��رای معرف��ی و تقدیر از 
عملکرده��ای مدیریت��ی و تخصص��ی برجس��ته در 
قوه مقننه، متناظر جش��نواره ش��هید رجایی در قوه 
مجریه، برای نخستین بار در مجلس یازدهم با هدف 
ارتقای کیفیت عملکردها در مجلس راه اندازی ش��د 

که سه دوره آن تاکنون به اجرا درآمده است.
رییس مرکز پژوهش های مجلس، خاطرنشان کرد: 
راه ان��دازی مدرس��ه حکمرانی و قانونگذاری ش��هید 
مدرس و برگزاری انواع دوره های کوتاه مدت و میان 
مدت تخصصی در مباح��ث حکمرانی و قانونگذاری 
و ارائ��ه آموزش های تخصصی ب��رای ارتقای کیفیت 
قانونگ��ذاری و نظ��ارت و حکمران��ی بهت��ر از دیگر 
ابتکارات مجلس یازدهم در زمینه کارآمدسازی بود.
به کارگیری هوش مصنوعی در مجلس یازدهم

وی در خصوص اقدامات در زمینه هوشمندسازی 
و بهره گیری از فناوری های جدید و هوش مصنوعی 
در مجلس یازدهم، گفت: پس از چند س��ال تاکید و 
مطالبه رهبر معظم انقلاب اسلامی بر ضرورت تنقیح 
قوانین کشور، برای نخستین بار پروژه تنقیح قوانین 
با هوش مصنوع��ی با همکاری مرک��ز پژوهش های 
مجل��س و معاونت قوانی��ن در مجل��س یازدهم به 
سرانجام رسید و سامانه دس��تیار تنقیح قوانین هم 

اکنون قابل بهره برداری است.

پایین بودن تعرفه هااقتصاد سلامت را مورد تهدید قرار می دهد

رییس مرکز پژوهش های مجلس تشریح کرد

تحول از مجلس سنتی به نوین از مجلس یازدهم تا دوازدهم
عضو دفتر رهبر معظم انقلاب اسلامی گفت: 
مش�ارکت م�ردم در دور دوم انتخابات مجلس 
شورای اس�لامی یک پیام بسیار مهم به همراه 
خواهد داش�ت و آن پیام این اس�ت که نشاط 
اجتماع�ی و سیاس�ی در جامعه ای�ران وجود 

دارد.
به گ��زارش خبرگزاری خبرآنلاین، مهدی فضائلی 
عض��و دفتر رهب��ر معظم انق��لاب اس��لامی، درباره 
اهمی��ت حضور م��ردم در دور دوم انتخابات مجلس 
اظهار داش��ت: انتخاب��ات دور دوم مجلس ش��ورای 
اس��لامی از نظر اهمیت تفاوتی با انتخابات دور اول 
آن ندارد و همه آن مواردی که باعث اهمیت حضور 
و مشارکت در انتخابات دور اول مجلس بود، در این 

دوره نیز به همان اندازه تاثیرگذار است.
وی در گفتگ��و با ایرنا، افزود: مش��ارکت و حضور 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی به دلیل جایگاه 
مجلس و نقش��ی که نمایندگان م��ردم می توانند به 
واسطه بهبود روند قانونگذاری در کشور و نیز نظارت 
بهتر و دقیق تر بر اجرای قوانین داشته باشند، بسیار 
حائز اهمیت است و این موارد در دور دوم انتخابات 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی هم مانند دور اول 

انتخابات نمایندگان وجود دارد.
این فعال سیاس��ی بی��ان کرد: البت��ه نمایندگان 
بس��یاری از حوزه های انتخابات��ی در همان دور اول 
با کس��ب اکثریت آرا، مشخص شدند اما در تعدادی 
از حوزه ها از جمله در ته��ران، انتخابات به دور دوم 
کش��یده ش��د که امید اس��ت مردم در ای��ن دور از 

انتخابات نیز مشارکت جدی داشته باشند.
هر چق��در مجلس در امر قانونگ��ذاری بهتر عمل 

کند دستگاه ها مسیر دقیق تری خواهند داشت
فضائل��ی یادآور ش��د: باید امیدوار باش��یم که در 
ش��هرهایی که انتخابات مجلس به دور دوم کشیده 
شده است، مردم انقلابی، فهیم و همیشه در صحنه 
با درک بالای خود و با اهتمام لازم و مش��ارکت بالا 

پای صندوق های اخذ رأی حاضر شوند.

وی با اش��اره ب��ه اینک��ه مش��ارکت در انتخابات 
مجل��س ش��ورای اس��لامی از دو بعُد حائ��ز اهمیت 
اس��ت، عنوان کرد: در بعُ��د اول، این اهمیت مربوط 
به مجلس ش��ورای اس��لامی و جایگاه اصلی آن در 
حوزه قانونگذاری اس��ت که وظیف��ه تقنین قوانین 
کش��ور و ریل گذاری را بر عه��ده دارد و در حقیقت 
این مجلس اس��ت که مس��یر اجرایی و آینده کشور 

را ترسیم می کند.
این فعال رس��انه ای تاکید کرد: بنابراین هر چقدر 
مجلس ش��ورای اس��لامی در امر قانونگ��ذاری بهتر 
عم��ل کن��د و قوانین مصوب آن دقیق ت��ر و ناظر بر 
اولویت های کشور باش��د، به طور طبیعی می توانیم 
امیدوار باشیم مسیری که دس��تگاه های اجرایی در 
آینده بر اس��اس آن قوانین ط��ی می کنند، دقیق تر و 
معطوف به اهداف جامعه باش��د.فضائلی گفت: در بعُد 
دوم، اهمیت مجلس شورای اسلامی به بحث نظارت آن 
بر اجرای صحیح قوانین بازمی گردد که این امر توسط 
نمایندگان مجلس انجام می شود و این نظارت هر چه 
دقیق تر و سالم تر انجام شود، می تواند در اجرای قوانین 
و در اینکه دس��تگاه های اجرایی وظایف شان را بهتر و 

دقیق تر انجام دهند، بسیار موثر باشد.

درخواست انتخاباتی عضو دفتر رهبری از مردم
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رئیس سازمان نظام پزشکی تبریز در جمع اساتید پیشکسوت پزشکی تاکید کرد؛

دکترعلیرضا صادقپور: رواج توریست درمانی در تبریز نیاز به رفع موانع پیچیده اداری دارد

پایین بودن تعرفه ها اقتصاد سلامت 
را مورد تهدید قرار می دهد

اهمیت اقتصادی ترین نشست شورای گفتگوی دولت و 
بخش خصوصی کشور در تبریز  به روایت "عصرآزادی"
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رئیس  دولت س�یزدهم گفت: آن چه دولت 
را م�ی تواند بیش�تر در دل مردم جای دهد 
و اعتم�اد م�ردم را اف�زون کند و س�رمایه 
اجتماع�ی را افزایش ده�د، صداقت با مردم 

است.
ب��ه گ��زارش خبرگ��زاری خبرآنای��ن، ابراهیم 
رئیسی رئیس دولت سیزدهم در نشست مشترک 
اعضای هیأت وزیران با اس��تانداران سراسر کشور 
که پیش از ظهر امروز یک شنبه-۱۶ اردیبهشت 
در س��الن پیامبر اعظم )ص( وزارت کشور برگزار 
ش��د، ضمن عرض تس��لیت ش��هادت امام جعفر 
صادق )ع(، پرچمداری تح��ول در حرکت عظیم 
دین مبین اسام را از نقاط برجسته حیات مبارک 
این امام همام عنوان و بر ضرورت بهره گیری همه 
کارگزاران نظام اس��امی از فضائل و سیره علمی 
و عملی اهل بیت علیهم الس��ام در گره گشایی و 

خدمت به مردم تاکید کرد.
آنگونه که ایرنا روایت کرده، رئیسی ضمن تاکید 
بر توج��ه و کمک گرفتن از ق��درت لایزال الهی 
ب��رای انجام کارها، تصریح ک��رد: عملیات »وعده 
ص��ادق« که به ارتقای اقتدار، قدرت، عزت و امید 
ملت ایران انجامید و به عنوان یک نقطه عطف در 
تاریخ زندگی این ملت از سویی نشان داد ایرانیان 
ملت��ی هس��تند ک��ه می خواهند آزاد و مس��تقل 
زندگی کنند و از س��وی دیگر جمهوری اسامی 
ایران را در باشگاه قدرت های منطقه ای و جهانی 
در بالاترین رده ها و ج��زو قدرت های مطرح قرار 

داد، صرفا با اتکال به خدا انجام شد.
رئیس دولت س��یزدهم با بیان اینکه امروز همه 
صاحبان قلم، بیان و س��خن و هر کس که در هر 
حوزه ای تاثیرگذاری دارد باید برای امیدآفرینی و 
ارتقای امید جامعه تاش کند، افزود: دش��من به 
دنبال یاس آفرینی است و ما باید برای امیدآفرینی 
تاش کنیم. کارگزاران دس��تگاه های اجرایی نیز 
بای��د در عرصه عم��ل و با کار ش��بانه روزی امید 
م��ردم را ارتقا دهند. مردم باید این احس��اس را 
داش��ته باش��ند که دول��ت دارد کار می کند و از 
س��وی دیگر باید ضمن گ��زارش کارها و اقدامات 
و تاش برای گره گش��ایی از اذهان مردم، دلایل 
و عل��ل ناکارآمدی های احتمالی را نیز به گزارش 
کرد، چ��را که مردم صداقت را بی��ش از هر چیز 

می پسندند.
بانک ها در تامین مالی به موقع واحد های 

تولیدی کمک کنند
رئیس دولت س��یزدهم ضمن تقدیر و قدردانی 
از هم��ه حافظان امنیت در کش��ور خاطر نش��ان 
کرد: دشمنان به دنبال موج سواری هستند تا در 
گوشه وکنار کشور ناامنی را ایجاد کنند. امنیت را 
ب��ه عنوان یک موهبت الهی و یک ضرورت بدانیم. 
همه اقدامات در گرو امنیت است  و انشاالله روز به 

روز ارتقا خواهد یافت.
وی با اش��اره ب��ه نقش واحد ه��ای تولیدی در 
تحقق ش��عار س��ال بیان کرد: هم��ه ی بخش ها 

برای تحقق شعار س��ال باید برنامه داشته باشند. 
هیچ بخش��ی از تولید اعم از کارخانه های بزرگ 
وکارگاه ها نباید در س��ال جهش تولید بی برنامه 
باش��ند، اس��تان ها باید برای جهش تولید برنامه 
کان و اس��تانی و اقلیمی داشته باشند. بانک ها 
بای��د در زمینه تامین مالی ب��ه موقع واحد های 

تولیدی کمک  کنند.
ش�اهد انتخابات با شکوه در میان دوره ای 

مجلس خواهیم بود
رئیس��ی گفت: باید با عموم مردم س��خن گفت، 
ارتباط با مردم را همواره به اس��تانداران و مدیران 
تاکید کرده ام. در انتخابات قبل هم مجریان )وزیر 
کشور و اس��تانداران( هم ناظران)شورای نگهبان( 
هم عموم مردم همت کردند وانتخاب با ش��کوهی 
براس��اس ۴ اصل مورد تاکید رهبرانقاب برگزار 
شد. انش��االله در انتخابات میان دوره ای پیش رو 
با همت اس��تانداران ۴ اصل م��ورد تاکید رهبری 
همواره در اولویت باش��د تا شاهد انتخابات میان 
دوره ای با شکوه باشیم و مجلس شورای اسامی 

در زمان خود تشکیل شود.
تشکیل کارگروه ویژه برای استان هایی که 

بیشترین آمار بیکاری را دارند
رئی��س دول��ت س��یزدهم در ادام��ه پرداخت 
تس��هیات برای واح��د های تولی��دی، پرداخت 
از  را  اش��تغال  و  مس��کن  ازدواج،  تس��هیات 
موضوعاتی دانست که دولت همواره نسبت به آن 
دغدغه دارد و خطاب به بانک مرکزی وبانک های 
عام��ل تاکید کرد: بای��د این موضوعات در اولویت 
ق��رار بگیرد .پرداخت تس��هیات ب��رای ازدواج و 

اشتغال ومسکن بسیار مهم است .
رئیسی با تاکید بر اینکه آمار بیکاری در بسیاری 
از اس��تان ها کاهش یافته است، بیان کرد: استان 
هایی که بیش��ترین آمار بیکاری را دارند س��ریعا 
کارگروه��ی را تش��کیل دهند ت��ا از این وضعیت 

خارج ش��وند. باید فکر ویژه برای این اس��تان ها 
داشت و باید کار جدی در این زمینه کرد.

موانع تولید برطرف شوند
رئیس  دولت س��یزدهم خاطر نش��ان کرد: همه 
ارکان دول��ت ب��رای توانمندس��ازی ش��رکت ها، 
تولیدی ه��ا و کارخانجات تاش کنند. وقتی برای 
رفع موانع تولید جلس��ه ای برگزار می ش��ود، باید 

نتیجه این جلسات، رفع موانع تولید باشد.
رئیسی یکی از بخش های مهمی که می تواند در 
جهش تولید نقش ایفا کند، را تعاونی ها برش��مرد 
و گف��ت: از همین امروز ب��ه تعاونی ها نقش داده 
شود.در زمینه فعالیت های دانش بنیان، دانشگاه ها 
می توانن��د تولید ثروت کنند. اقتصاد کش��اورزی 
م��ورد توجه قرار بگیرد چون می تواند از مهاجرت 

به شهرها جلوگیری کند.
اقتصاد روستا، مانع مهاجرت

وی ب��ا بی��ان اینکه بخش ه��ای مختلف دنبال 
تولید ثروت بدون فش��ار آمدن بر مردم باش��ند، 
گفت: مثا دانش��گاه ه��ا در ح��وزه دانش بنیان 
م��ی توانند تولید ث��روت کنند؛ جوان��ان عزیز ما 
در ش��رکت های دانش بنیان با کار خودشان می 
توانند تولید ثروت کنند. فعال شدن معادن برای 
کش��ور ثروت ایجاد می کند؛ کش��ور ما در برخی 
بخش ها معروف به بهش��ت معادن است که باید 

این معادن فعال شوند.
رئیس دولت س��یزدهم بیان کرد: مسأله صرف 
کردن کشاورزی برای کشاورز و اقتصاد کشاورزی 
بسیار مهم اس��ت؛ در روستاها برق و آب و گاز و 
جاده و خانه بهداشت داریم اما چرا روستایی رها 
میکند و به ش��هر می آید؟ چون می گوید اقتصاد 
روس��تا و کش��اورزی باید صرف کند و قابل پیش 
بینی باشد؛ تضمین شود که محصولش خریداری 
می ش��ود. باید از محصولات روستایی ها حمایت 
کنیم ومحصولاتشان به موقع خریداری شود؛ این 

می ش��ود اقتصاد روستا که روستایی را به ماندن 
در روستا امیدوار می کند.

رئیس��ی خاطر نش��ان کرد: بخش هایی هم که 
بالفعل نیس��تند و بالقوه اند و شما استانداران می 
توانید آنها را شناسایی کرده و بالفعل کنید؛ یکی 
از کارهای دول��ت فعلیت دادن ب��ه توانایی های 
بالقوه در دانش��گاه ها، بازرها و س��ایر حوزه های 
اقتصادی اس��ت که زمینه فعالی��ت ندارند و باید 
زمین��ه را ب��رای آنها فعال ک��رد.آن روز که رهبر 
انقاب فرمودند که باید شرکت های دانش بنیان 
دو برابر ش��ود، ۵ هزار ش��رکت بود ک��ه امروز به 
۱۰ هزار ش��رکت رسیده اس��ت؛ ایشان به خوبی 
چیش بینی کرده اند که جوانانی هس��تند که در 
حوزه های دانش بنیان می توانند در بخش های 
تولیدی فعال ش��وند و این کار با اراده و پیگیری 
ایش��ان اتفاق افتاد الان هم در کشور زمینه برای 

فعالیت و رشد بسیار زیاد است.
باید میزان بهره وری را بالا ببریم

رئیس دولت س��یزدهم با اشاره به افزایش بهره 
وری تاکید کرد: به دوس��تان گفته ام در شورای 
معاونان وزارت خانه ها و اس��تانداری ها جلس��ه 
بگذارید و بهره وری را بررس��ی کنند که چه کار 
کنیم تا بهره وری در یک کارخانه یا اداره سازمان 
افزایش یابد.میزان بهره وری ما پایین اس��ت باید 
آن را بالا ببریم؛ به نهادهای فرهنگی اش��اره می 
کن��م؛ در مس��أله نهادهای فرهنگی یک س��ری 
مس��ائلی را که دولت خدمت رهبر انقاب رسید، 
بیان کردم؛ باید در یک سری مسائل کار فرهنگی 
کنیم وزارت خانه های فرهنگ و ارشاد و آموزش 
و پرورش، س��ازمان صداوسیما، چهره ها و ... باید 

تاش کنند.
رئیس��ی بالا رفتن انضباط اجتماعی در جامعه، 
جلوگیری از اس��راف و تبذی��ر، قانون مداری و ... 
را از نکاتی برش��مرد که بای��د نهادهای فرهنگی 
تبلی��غ کنند؛ و تاکید ک��رد: هر چه قانون مداری 
را در جامعه بالا ببریم، پرونده های قضایی کمتر 
می ش��ود؛ هر چه انضباط اجتماعی افزایش یابد، 
شاهد نظم اجتماعی و پیشرفت امور خواهید بود؛ 
جلوگی��ری از اس��راف و تبذیر هم همین اس��ت؛ 
ای��ن الگوهای مصرفی که در جامعه باید نس��بت 
ب��ه مص��رف آب و برق و گاز و انرژی نیاز اس��ت، 

باید تبلیغ شود.
وی افزود: زمانی رهبر انقاب در یکی از خطبه 
های نمازجمعه نس��بت به مصرف در کشور آمار 
دادند که مصرف ما با برخی کشورهای پر چمعیت 
جهان قابل مقایس��ه اس��ت یا برخی اوقات حتی 
قابل مقایسه هم نیست؛ اینها باید فرهنگ سازی 
شود با بخش��نامه حل نمی ش��وند. این کارهای 

فرهنگی اساسی در جامعه باید نهادینه شود.
این اجاس، اولین نشست مشترک هیأت دولت 
به ریاس��ت رئیس جمهور با اس��تانداران در سال 
جاری است. س��ال گذشته نیز دو بار این نشست 

برگزار شده بود.

دستور رئیسی به بانک ها درباره وام ازدواج، مسکن و اشتغال

  ع�دم هم�کاری بانک ه�ای خصوصی در 
اعطای تسهیلات به بخش تولید

رئی��س ات��اق بازرگان��ی تبری��ز در این نشس��ت 
گفت: سالهاس��ت که رهبر انقاب ش��عار سال را بر 
مبنای رش��د تولید و تقویت بخش خصوصی مطرح 
می کنند و همین امر نش��انگر اهمیت بهره گیری از 
ظرفیت و توان بخش خصوصی در راس��تای توسعه 

اقتصاد است.
یونس ژائله افزود: متأسفانه میزان سرمایه  گذاری 
بخش خصوصی سال ها روند کاهشی داشته است که 
عدم اتصال به منابع بانکی دنیا به  دلیل تحریم های 
ظالمانه و عدم پیوستن به پیمان FATF از جمله 

عوامل مؤثر در این امر است.
وی از تدوی��ن برنام��ه ای در راس��تای توس��عه 
اقتصادی اس��تان خبر داد و اضاف��ه کرد: با اجرایی 
شدن مگا پروژه ها، شاهد توسعه روزافزون در استان 
باش��یم. رئیس اتاق تبریز با انتقاد از عدم همکاری 
بانک های خصوصی در اعطای تس��هیات به بخش 
تولی��د تاکید ک��رد: ۹۵ درصد اقتص��اد آذربایجان  
شرقی در دست بخش خصوصی است اما با این حال 
بانک های خصوصی عاقه ای به اعطای تسهیات به 

این بخش ندارند که باید ساختار بانکی شود.
  اقتص�اد مس�ئله اول کش�ور و اس�تان 

آذربایجان شرقی
اس��تاندار آذربایجان ش��رقی با اش��اره ب��ه وجود 
مش��کات متعدد در حوزه اقتصادی کش��ور گفت: 
بخش��ی از ای��ن مش��کات اس��تانی اس��ت که به 
دس��ت مدیران اس��تانی قابل حل است اما یکسری 
از مش��کات ملی هس��تند که باید در سطح کان 
طرح و در صورت لزوم با ایجاد و اصاح قوانین حل 
شوند.مالک رحمتی افزود: اقتصاد، مسئله اول مورد 
تأکید رهبر انق��اب، رئیس جمهور، مردم و فعالان 
اقتصادی اس��ت، حال این سوال مطرح می شود که 
آیا آرایش مدیران چه در نظام تقنینی و چه در نظام 
مدیریتی، متناسب با شرایط اقتصادی کشور هست 
یا نه؟ وی با اشاره به نگارش سند تدوین برنامه های 
راهب��ردی و عملیاتی جهش تولید، در اس��تانداری 
آذربایجان ش��رقی با مش��ورت اتاق بازرگانی تبریز 
اضافه کرد: به  همین منظور ش��ورای برنامه  ریزی و 
توسعه استان به  عنوان قرارگاه جهش تولید استان 

در نظر گرفته شده است.
رحمت��ی، ع��دم تفویض اختی��ارات ب��ه مدیران 
اس��تانی برای تصمیم  گیری را مورد تاکید قرار داد 
و یادآور ش��د: تمرکز نظام اداری کش��ور در تهران، 
مشکل اساسی کشور اس��ت و تا زمانی که مدیران 
اس��تانی قادر به تصمیم  گیری نباش��ند، نمی توانیم 
شاهد جهش تولید در کش��ور باشیم زیرا نمی توان 
همه اس��تانهای کش��ور را با یک چش��م دید و اگر 

به دنبال توس��عه اقتصادی هستیم، باید با توجه به 
ظرفیت های هر استان برنامه ریزی صورت گیرد.

  حل برخی مس�ائل برای واحدهای تبدیل 

تولیدی تبدیل به رؤیا شده است
رئی��س ات��اق بازرگان��ی ای��ران بر ل��زوم اهمیت 
ساماندهی مس��ائل اقتصادی در برنامه های اساسی 

کش��ور تأکی��د ک��رد و گفت: ش��عار س��ال ۱۴۰۳ 
مس��ئولیت و تکلیف بزرگی برای بخش خصوصی و 
دولتی اس��ت و همگی باید در کنار هم تاش کنیم 

تا مش��کات موجود رفع ش��ود، گرچه حل برخی 
مس��ائل برای واحدهای تبدیل تولی��دی تبدیل به 

رؤیا شده است.
صمد حسن زاده از تدوین بسته کارشناسی  شده 
برای رفع مس��ائل ارزی و پولی و ارائه آن به رئیس  
جمهور توسط اتاق بازرگانی ایران خبر داد و افزود: 
در این بسته راهکارهای پیشنهادی بخش خصوصی 
به  صورت مفصل اعام شده است.وی بر لزوم تأمین 
نقدینگی برای فعالیت واحدهای تولیدی تأکید کرد 
و یادآور ش��د: مدیران بانک ها دلیل کاهش اعطای 
تس��هیات به واحدهای تولیدی را ال��زام دولت به 
اعط��ای وام  ه��ای تکلیف��ی از جمله وام مس��کن، 
ازدواج، فرزن��دآوری و غیره اعام می  کنند.حس��ن 
زاده با اش��اره ب��ه افزایش نرخ بهره ه��ای بانکی که 
به منظ��ور کنترل نقدینگی انجام ش��ده بود اضافه 
ک��رد: با این نرخ هیچگونه ظرفی��ت و امکانی برای 
توس��عه وجود ندارد لذا آذربایجان ش��رقی موقعیت 
جغرافیایی ویژه  ای نس��بت به س��ایر استان ها دارد 
و در ص��ورت توجه و حمای��ت می تواند نقش قابل 

توجهی در توسعه و رشد اقتصادی کشور ایفا کند.
  سیاس�ت ارزی فعل�ی کش�ور محکوم به 

شکست است
رئی��س کمیس��یون ویژه جهش و رون��ق تولید و 
نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساس��ی با اش��اره 
به کاهش میزان سرمایه گذاری طی سال های اخیر 
در کشور گفت: طی دو سال اخیر تنها ۴ درصد در 

زمینه سرمایه  گذاری افزایش داشته  ایم.
سیدشمس الدین حسینی با اشاره به وجود برخی 
مش��کات در حوزه ارز در کشور افزود: برخی افراد 
سیاس��ت های کش��ور را باعث ایجاد ناترازی ارزی 
می دانند و برخی دیگر ناترازی ارزی را دلیل تصمیم  
گیری ه��ای دولت عنوان می کنند با این حال مهم، 
تدوین س��از و کار مش��خصی برای مدیریت ارز در 
کش��ور است چرا که سیاست ارزی فعلی محکوم به 
شکست است.وی، تسهیل در صدور مجوز کسب و 
کار و تأمین مالی واحدهای تولیدی را یک ضرورت 
دانس��ت و اظهار کرد: ش��اهد رکود تورمی یا تورم 
رکودی هستیم لذا مدیریت نقدینگی و تأمین مالی 
با این ساختار امکان پذیر نیست چرا که تأمین مالی 

در کشور متولی ندارد.
  نظ�ام ارزی کش�ور صادرکننده را تنبیه و 

واردکننده را تشویق می  کند
سخنگوی کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و 
نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی با اشاره به 
فراز و فرودهای طرح بحث ارز ترجیحی گفت: چند 
نرخی شدن ارز باعث بروز مشکات متعددی شده 
و تنها راه خروج از این شرایط، تک  نرخی شدن ارز 
است.محس��ن زنگنه از دولت خواست تا سیاست ها 
و برنامه های ارزی خود را به  صورت کامل مشخص 
کن��د چراک��ه در غیر این ص��ورت مجلس در قالب 
لایح��ه ای برنامه ارزی خ��ود را تدوین خواهد کرد 
و اف��زود: نظام ارزی کش��ور، صادرکننده را تنبیه و 
واردکننده را تش��ویق می کند و راه  حل اصلی حل 
مشکات موجود، کوتاه شدن دست دولت از اقتصاد 

است.
بدین ترتیب، بخش اعظم��ی از فعالان اقتصادی 
آذربایجان شرقی به نمایندگی از طرف سایر اعضای 
این قش��ر کشور، مشکات ناشی از ناترازی ارزی را 
مش��کل اصلی عنوان کرده و م��ی گویند برای حل 
این مش��کل باید درآمدهای ارزی با نیازهای ارزی 

همخوانی داشته باشد.
به گفته آنها، سیاس��ت های ارزی موجود تاکنون 
نتوانس��ته  اند پاس��خگوی رف��ع دغدغه های بخش 
خصوصی باشند که تغییر در سیاست ها و مدیریت 
ارزی راه چاره آن است که اگر تحقق یابد می توان 
به آینده آذربایجان ش��رقی در بهره مندی از عواید 

اصاح مسیردهی به فعالان اقتصادی امیدوار بود.

مشکلات تولید کشور
زیر ذره بین آذربایجانی ها

اهمیت اقتصادی ترین نشست شورای گفتگوی 
 دولت و بخش خصوصی کشور در تبریز 

به روایت "عصرآزادی"

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

نشس�ت های ش�ورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی آذربایجان شرقی همواره از اهمیت 
زیادی در س�طح کش�ور برخوردار است زیرا اقتصاد این اس�تان تولیدمحور در سایه تلاش 
فع�الان اقتص�ادی توانمن�د آن تحقق می یاب�د اما یکصد و دومین نشس�ت این ش�ورا از 
جایگاه ویژه ای برخوردار بود زیرا اعضای کمیس�یون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر 
اجرای اصل ۴۴ قانون اساس�ی مجلس نیز در آن حضور داش�تند.طرح چالش های اساسی و 
راهکارهای جهش تولید از جمله مباحث جالب نشس�ت ش�ماره 1۰۲ شورای گفتگو بود که 
در اتاق بازرگانی تبریز و با حضور س�ید شمس الدین حسینی رئیس کمیسیون ویژه جهش 
و رونق تولید و نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساس�ی، غلامرضا نوري قزلجه نائب رئیس 
کمیسیون، محمد رشیدي سخنگوی کمیسیون و عضو هیئت رئیسه مجلس، محسن زنگنه 

س�خنگو، مهدي طغیاني و الیاس نادران اعضای کمیس�یون، حجت نجف�ی زاده و غلامرضا 
رشادي دبیران کمیسیون، مالک رحمتی استاندار آذربایجان شرقی، صمد حسن  زاده رئیس اتاق 
ایران، یونس ژائله رئیس اتاق تبریز، اصغر عباسقلی  زاده فرمانده سپاه عاشورا، هیئت نمایندگان 
اتاق تبریز و جمعی از فعالان اقتصادی آذربایجان برگزار گردید.نکته جالب توجه این نشست، 
اظهارات جسورانه اس�تاندار جدید و جوان آذربایجان شرقی درباره نارضایتی تولید کنندگان 
از کارشکنی های سیستم بانکی بود که گویا در صورتی که بانک های خصوصی مستقر در این 
اس�تان بر تداوم روند فعلی عدم همکاری خود ب�ا واحدهای تولیدی و فعالان اقتصادی منطقه 
تأکید داشته باشند در جلسات بعدی اسامی آنها را اعلام خواهد کرد که چگونه از سرمایه های 

مردم بهره  می گیرند اما هیچگونه تسهیلاتی به تولید کنندگان ارائه نمی دهند...

رئیس اتاق بازرگانی 
تبریز می گوید 

۹۵ درصد اقتصاد 
آذربایجان  شرقی 
در دست بخش 

خصوصی است اما 
بانک  های خصوصی 
علاقه  ای به اعطای 

تسهیلات به این 
بخش ندارند

 مراحل رای دادن در انتخابات الکترونیکی
 چگونه است؟

دومی�ن مرحله از انتخابات مجلس دوازده�م در ۸ حوزه به صورت الکترونیکی برگزار 
خواهد شد.

به گزارش ایسنا، مراحل رای دادن در انتخابات الکترونیکی به این شرح است:
ف��رد با یکی از اصل مدارک کارت ملی، شناس��نامه، گواهینام��ه، گذرنامه یا کارت پایان خدمت 

وارد شعبه می شود.
۱ - در ابتدا احراز هویت به صورت الکترونیکی انجام شده و اگر فرد واجد شرایط رای دادن باشد، 

به او کارت تعرفه داده می شود.
۲- رای دهنده، کارت تعرفه را بر روی مکانی که روی صندوق الکترونیکی است، قرار می دهد.

۳- وقتی صندوق اجازه رای دادن را داد، لیس��ت اس��امی و کد و تصاویر داوطلبان در اختیار فرد 
رای دهنده قرار می گیرد.

۴- ف��رد کد داوطلبان را در محل مش��خص ش��ده به صورت دس��تی وارد ک��رده و رای خود را 
می دهد.

۵- بع��د از اینکه ف��رد رای خود را داد، کارت تعرفه را برمی گرداند و مدرک شناس��ایی خود را 
پس می گیرد.

۶- در ای��ن انتخاب��ات دیگر تعرفه رای کاغذی وجود ندارد و تعرفه ای هم داخل صندوق انداخته 
نمی شود.

بر اساس اعلام س��خنگوی ستاد انتخابات کشور امروز؛ یکشنبه ۱۶ اردیبهشت ۱۴۰۳ در استان 
تهران صندوق های الکترونیکی زیر بار می رود و شبیه سازی انتخابات الکترونیک اجرا خواهد شد. 

در حوزه انتخابیه تهران ۴ هزار شعبه به صورت تمام الکترونیک، آماده اخذ رای هستند.
دومین دوره از انتخابات مجلس دوازدهم جمعه ۲۱ اردیبهشت ۱۴۰۳ برگزار خواهد شد.

خبر مهم از متناسب سازی حقوق بازنشستگان از زبان 
یک نماینده مجلس

حاجی بابایی گفت: هر زمانی که احکام جدید از سوی دولت صادر شد از اول فروردین 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان محاسبه شده و ما به التفاوت واریز خواهد شد.

ب��ه گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، حمیدرضا حاجی بابایی رئیس کمیس��یون برنامه و بودجه با 
اشاره به اینکه، متناسب سازی حقوق بازنشستگان از اول فروردین ماه امسال باید اجرا بشود، گفت: 
بودجه آن هم پیش بینی شده، اما اینکه چرا از اول فروردین ماه اضافه پرداختی ها صورت نگرفته 

بدلیل برخی موضوعات قانونی است.
بنابر روایت تس��نیم، رئیس کمیس��یون تلفیق بودجه افزود، موضوع ۹۰ درصد متناس��ب سازی 
حقوق بازنشس��تگان در برنامه هفتم مصوب ش��ده است، یعنی سازوکار اجرایی آن در برنامه هفتم 

توسعه است که هنوز از سوی شورای نگهبان تایید نشده است.
به گفته این نماینده مجلس، برنامه هفتم توس��عه، مصوب مجلس، یکبار از شورای نگهبان اعاده 
شده، بر این اساس به تازگی برخی مواد را مصوب کردیم و برنامه هفتم مصوب باردیگر به شورای 

نگهبان خواهد رفت تا دیگر ایرادی نداشته باشد.
رئیس کمیس��یون تلفیق بودجه گفت: بر این اس��اس وقتی برنامه هفتم توسعه تبدیل به قانون 

بشود، دولت مکلف است احکام جدید حقوق بازنشستگان را نیز صادر کند.
حاجی بابایی گفت: هر زمانی که احکام جدید از سوی دولت صادر شد از اول فروردین متناسب 

سازی حقوق بازنشستگان محاسبه شده و ما به التفاوت واریز خواهد شد.

ناو »شهید مهدوی« وارد نیمکره جنوبی زمین شد
ناو اقیانوس پیمای »شهید مهدوی« نیروی دریایی سپاه با عبور از مدار صفردرجه )خط 

استوا( وارد نیمکره جنوبی زمین شد.
به گزارش ایس��نا، این اولین ماموریت دوربرد دریایی س��پاه از لحاظ طی مسافت و نوع ماموریت 
اس��ت که به نام ناو ش��هید »نادر مهدوی« ثبت می شود. ناو شهید مهدوی که در اسفند ۱۴۰۱ به 
نیروی دریایی س��پاه الحاق ش��ده، بیش از ۲۱۰۰ تنُ وزن دارد، طول آن ۲۴۰ متر و عرض آن ۲۷ 
متر اس��ت. بر اس��اس گزارش صدا و سیما ، این ناو انواع رادارهای پیش��رفته نظیر رادار سه بعدی، 
سامانه های موشکی، سطح به سطح، سطح به هوا و سامانه سوم خرداد و سایر سامانه های مخابراتی 
پیشرفته را داراست و در نوع خود از جمله ناوهای خاص کشور محسوب می شود. علاوه بر این، ناو 

شهید مهدوی اولین شناور ایرانی مجهز به موشک های بالستیک دوربرد است.
در بهمن ماه س��ال گذشته، خبر رسمی ش��لیک موشک بالستیک از روی این شناور منتشر شد 
و طبق تصاویری که نیروی دریایی س��پاه منتش��ر کرد، ۲ موش��ک بالستیک با برد تقریبی ۱۷۰۰ 

کیلومتر از داخل ۲ کانتینر به سمت اهداف خود شلیک شدند. 

خبر
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عص�رآزادی/ س�رویس اقتصادی: شش�مین 
عن�وان  ب�ه   1۴۰۳ اکس�پو  ای�ران  نمایش�گاه 
بزرگترین و مهمترین رویداد تجاری کش�ور در 
جهت ارتب�اط با بازاره�ای بین المللی پس از 5 

روز فعالیت به کار خود پایان داد.
این رویداد تجاری با پشتوانه سازمان توسعه تجارت 
کشور در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران 
برگزار ش��د که در آن، با پذیرش گسترده شرکت ها و 
بازرگانان از کشورهای مختلف جهان امکان آشنایی، 
مذاکره و برقراری تعام��ات تجاری آنها با بزرگترین 
برندهای صنعتی ایران در حوزه های صنعتی مختلف 

فراهم گردید.
در دوره شش��م این نمایشگاه بیش از ۸۰۰ شرکت 
ب��زرگ و صنعتی ایرانی، محصولات و دس��تاوردهای 
خود را در معرض نمایش قرار دادند و در آن با تأکید 
بر رویکرد شبکه سازی و تسهیل در تعامات تجاری با 
کشورهای خارجی، این نمایشگاه میزبان بیش از سه 
هزار و ۵۰۰ بازرگان، س��رمایه  گذار و تاجر خارجی از 

۱۲۰ کشور جهان بود.
یکی از ویژگی های نمایش��گاه شش��م ایران اکسپو 
۱۴۰۳ حضور گس��ترده و درخشان استان آذربایجان  
ش��رقی و اتاق بازرگانی تبریز بود؛ نمایش��گاهی که با 
گذر در سالن ها و غرفه های مختلف آن می شد حضور 

پررنگ صنایع این استان را مشاهده کرد.
مهم تری��ن اتفاقاتی که در این نمایش��گاه با حضور 
احمد وحیدی وزیر کش��ور، مالک رحمتی اس��تاندار 
آذربایجان ش��رقی، یونس ژائله رئی��س اتاق تبریز و 
مقامات اقتصادی از کش��ور س��وریه، رخ داد امضای 
اس��تانداری  فی مابی��ن  هم��کاری  تفاهم نامه ه��ای 
آذربایجان ش��رقی، اتاق بازرگانی تبریز و فدراس��یون 
اتاق های بازرگانی س��وریه و س��تاد اقتص��ادی ایران 
در کش��ور س��وریه بود. در پی امضای این تفاهم نامه 
اتاق بازرگانی تبریز  همکاری های خود با این کش��ور 
را گس��ترش می دهد و توانایی مش��ارکت در ظرفیت  
های تازه  و اس��تفاده نش��ده کشور سوریه را به دست 

خواهد آورد.
همچنی��ن در روی��دادی دیگر با حضور اس��تاندار 
آذربایجان شرقی، آیین افتتاح واحد تولید انواع کفش 
و کفی ورزشی با سرمایه گذاری مشترک شرکت تکین 
فراوران راه ابریشم و برند نینوس ژاپن در منطقه ویژه 

اقتصادی سهان برگزار شد.
همچنین ب��ا حضور مقام عالی اس��تان تفاهم  نامه 
ایجاد ش��هرک صنعتی ویژه شیشه و نیز تفاهم  نامه 
همکاری ب��رای تولید اکس��ل خودرو بی��ن کارخانه 
محورسازان نورمک از استان آذربایجان شرقی با یک 
ش��رکت از کش��ور ترکیه در منطقه آزاد ارس برگزار 

گردید.
آذربایجان ش�رقی یکی از برندهای صنعت و 

اقتصاد ایران است
مع��اون اقتصادی اس��تاندار آذربایجان ش��رقی، در 
ارزیاب��ی خود از برگزاری شش��مین نمایش��گاه ایران 
اکس��پو گفت: ب��رای اقتصاده��ای در حال توس��عه، 
شناس��اندن فرصت ه��ا، مزیت ها، جایگاه ه��ا در بعد 

اقتصادی و حتی بعده��ای اجتماعی و فرهنگی یک 
امر اجتناب ناپذیر است، اگر می خواهید خودتان را به 
دنی��ا معرفی کنید باید محملی را برای آمد و رفت ها 
ایجاد کنید لذا فلسفه وجودی چنین نمایشگاهی این 
مطلب است و از این لحاظ برگزاری ایران اکسپو کار 

ارزشمندی بود.
محم��د کام��ی ادام��ه داد: باید گام ه��ای بلندی 
برداری��م تا ب��ه آن نقطه آرمانی برس��یم، برای اینکه 
نمایش��گاه تبدیل به قطبی در منطقه شده و توجه ها 
را به خود جلب کند، باید تاش بیشتری کنیم و البته 
که در نمایشگاه امسال نسبت به سال قبل هیئت های 

خارجی بیشتری حضور داشتند.
وی تاکید کرد: دو سال است که در نمایشگاه ایران 
اکس��پو پاویونی هم برای استانداری ها و استان ها در 
نظر گرفته می ش��ود تا بتوانند مزیت ها، داش��ته ها و 
فرصت های هر اس��تان را به س��رمایه  گذاران داخلی 
و خارج��ی معرفی کنند و از س��وی دیگ��ر این فضا 
ش��رایطی را فراه��م می کند تا واحده��ای تولیدی و 
صنایع هر اس��تان بتوانند وارد مب��ادلات بین المللی 
در ح��وزه صادرات ش��وند و تجار کش��ورمان به تجار 
کش��ورهای ه��دف لینک ش��وند. مع��اون اقتصادی 
استاندار یادآور شد: آذربایجان شرقی یکی از برندهای 
صنعت و اقتصاد ایران است و به  نوعی کار ما نسبت به 
استانهای دیگر کمتر است لذا امسال هم هیئت های 
زیادی در نمایش��گاه به غرفه آذربایجان شرقی رجوع 
کردند که ما برنامه ریزی  های زیادی هم برای بعد از 

برگزاری نمایشگاه انجام داده ایم.
وی خاطرنش��ان کرد: هیئتی از کشور چین در این 
نمایش��گاه ش��رکت کرد و عاقه داش��ت که به تجار 

آذربایجان شرقی نمایشگاه بزرگی را به  صورت رایگان 
اختصاص دهد تا تجار این اس��تان بتوانند محصولات 

خود را عرضه نمایند.
کامی تاکید کرد: هدف ما در آذربایجان شرقی از 
شرکت در این نمایشگاه گسترش تجارت است لذا اگر 
تولید واگن باشد تجارت، لوکوموتیو است و تا تجارت 
شکل نگیرد تولیدی شکل نخواهد گرفت، رویکرد تیم 
اقتصادی استانداری این است که در نمایشگاه امسال 

بر روی صادرات و واردات کار کنیم.
وقوع اتفاقات مثبت در نمایشگاه ایران اکسپو 

با برنامه  ریزی قوی ممکن شد
عضو هیئت نماین��دگان اتاق بازرگانی تبریز درباره 
شش��مین نمایش��گاه توانمندی ه��ای صادراتی ایران 
گفت: به نظر من با یک برنامه  ریزی قوی توانس��تیم 
این نمایش��گاه را به اتفاق متفاوتی تبدیل نماییم اما 
اگر این نمایشگاه در اواسط سال برگزار شود مفیدتر 
اس��ت زیرا اوایل س��ال برای جمع  بندی مشکل  ساز 

می شود.
یونس اکبرپور پایدار ادامه داد: ما بیشتر از این می  
توانیم توانایی های آذربایجان ش��رقی و اتاق بازرگانی 
تبریز را در نمایش��گاه نش��ان دهیم به این شرط که 
نمایشگاه را در مجامع بین  المللی نیز به خوبی تعریف 

کرده  باشیم.
رئیس کمیس��یون صنای��ع، انرژی و اح��داث اتاق 
بازرگان��ی تبریز تأکید ک��رد: ما به برگ��زاری چنین 
نمایشگاه هایی برای رشد و پویایی اقتصادی نیاز داریم 
لذا ش��رکت در اینگونه نمایشگاه ها کمک می کند که 
بتوانیم خودمان و محصولات تولید ش��ده در اس��تان 
را معرفی کنیم زیرا آذربایجان ش��رقی اس��تانی است 
که توانمندی های خوبی در صادرات داش��ته و بعد از 

استان تهران، صادرات در آن نقش اول را دارد.
اعضای اتاق بازرگانی تبریز با نمایندگان بیش 

از ۲۳ کشور کانکت شدند
مس��ئول امور بین  الملل اتاق بازرگانی تبریز نیز با 
اش��اره به حضور اعضای این اتاق در نمایش��گاه ایران 
اکسپو ۱۴۰۳ گفت: برای اولین بار اتاق ایران تصمیم 
گرفت در شش��مین نمایشگاه ایران اکسپو به  صورت 
مشارکتی با اتاق های شهری و اتاق  های مشترک یک 

سالن را در اختیار بگیرد.

س��هند ش��هبازی افزود: ع��اوه بر س��النی که به 
اس��تانداری ها اختص��اص یافته و اس��تان آذربایجان 
ش��رقی هم طبیعتاً با همکاری ات��اق بازرگانی تبریز 
مشارکت داشته، در پاویون اتاق ایران، اتاق تبریز هم 
دارای غرفه اس��ت ل��ذا در این غرفه خدماتی که اتاق 
تبریز می تواند به اعضای خود و سایر اعضای اتاق های 
دیگر ارائ��ه بدهد و همچنین توانمندی  های اس��تان 
و مزایای س��رمایه گذاری و پروژه های قابل س��رمایه  

گذاری استان در آن وجود دارد، معرفی می شود.
وی اضافه کرد: از طرف استان آذربایجان شرقی ۱۵ 
صنعت در نمایشگاه شرکت کرده اند که مهمترین آنها 
گروه صنعتی تراکتورس��ازی، موتوژن، گروه صنعتی 
آذر آغاج، ش��رکت نوردکاران فولاد غرب، داروسازی 
زهراوی، کلرپارس، داروس��ازی شهید قاضی، شرکت 
شیرین عسل، سرم سازی رازی و شرکت کفش آقانژاد 

بودند.
شهبازی تأکید کرد: همچنین منطقه ویژه اقتصادی 
س��هان که رتبه برتر را در کشور بین مناطق ویژه به 
دست آورده، در این نمایشگاه حضور داشت و منطقه 
آزاد تجاری اقتصادی ارس هم غرفه مستقلی را بر پا 
کرد، همچنین شرکت پتروشیمی تبریز هم در سالن 
ویژه پتروش��یمی ها حضور فعالی داش��ت و عاوه بر 
این، اتاق بازرگانی تبریز چند رویداد مهم را در جنب 

نمایشگاه برگزار نمود.
مس��ئول امور بین الملل اتاق بازرگانی تبریز درباره 
مزایای برگزاری چنین نمایش��گاه ها خاطرنشان کرد: 
بزرگترین امتیاز برگزاری نمایشگاه ایران اکسپو، چون 
به  ص��ورت ویژه بحث صادرات را مدنظر قرار می دهد 
برای آذربایجان شرقی و اتاق بازرگانی تبریز این بوده 
که از ۲۳ کش��ور نمایندگانی در آن حضور پیدا کرده 

و با ما ارتباط برقرار کردند.
ش��ایان ذکر است این نمایش��گاه، با استقبال قابل 
توجه بازدیدکنندگان داخلی و خارجی روبرو شد و در 
آن، انواع استعدادها و پتانسیل های کشور به نمایش 
عموم و به ویژه عاقه مندان کشورهای همسایه قرار 
گرف��ت و به  نوعی برگزاری آن ی��ک بازاریابی رایگان 
برای اعضای اتاق ها و فعالین اقتصادی تلقی می گردد 
که اگر این فرآیند ادامه  دار باش��د حتماً نتیجه  بخش 

خواهد بود.

قانون اخیر آمریکا برای فروش اجباری یا ممنوعیت اپلیکیشن 
چینی تیک تاک، تنها ش�امل این پلتفرم و کاربرانش نمی ش�ود و 
خطر دامن زدن به ممنوعیت ها و محدودیت های بیش�تر توس�ط 

کشورهای دیگر را به دنبال دارد.
ب��ه گزارش ایس��نا، تیک تاک در تلاش برای آرام کردن واش��نگتن، دو 
مدیر عامل عوض کرده است. اولی، کوین مایر بود که تنها چند ماه دوام 
آورد. جانش��ین او، ش��و زی چو، حدود سه سال اس��ت که این سمت را 
برعهده داشته است اما شکست او در متقاعد کردن قانونگذاران آمریکایی 
در خصوص امن بودن تیک تاک، ممکن اس��ت ب��ه دوران مدیریت او هم 
پایان دهد و همچنین، ممنوعیت اپلیکیش��ن های بیش��تری را به دنبال 

داشته باشد.
لایحه ای که ماه میلادی جاری در آمریکا تصویب شد، در بسته ای قرار 
داش��ت که ش��امل کمک به اوکراین بود و تحت آن، شرکت بایت دنس 
ک��ه مالک چینی تیک تاک اس��ت، ت��ا اوایل س��ال ۲۰۲۵ فرصت دارد تا 
این اپلیکیش��ن ویدئویی را به یک شرکت آمریکایی بفروشد، در غیر این 
صورت با ممنوعیت روبرو خواهد ش��د. لحن این لایحه نشان می دهد که 
این ممنوعیت، ممکن اس��ت گسترش پیدا کند و به تهدیدهای ناشی از 
اپلیکیشن هایی اشاره کرده که توسط دشمنان خارجی کنترل می شوند.

اقدامات تیک تاک برای فرونش��اندن نگرانی ها، پرهزینه بوده اس��ت. با 

این ح��ال، ابتکار ۱.۵ میلیارد دلاری »پروژه تگزاس« برای نگه داش��تن 
داده های آمریکایی در خاک آمریکا، تنها به بخشی از این مشکل پرداخته 
اس��ت. سیاس��تمداران همچنین نس��بت به نفوذی که پکن می تواند بر 

محتوای درون این اپلیکیشن اعمال کند، نگران هستند.
هر دو نگرانی به حق هس��تند اما نگرانی نس��بت به داده ها و نظارت بر 
محت��وا، محدود به تیک تاک نیس��ت. مقررات س��خت گیرانه تر در هر دو 
طرف، یک گزینه اس��ت اما ممکن است مطلوب اپلیکیشن های آمریکایی 

نباش��د. به عنوان مثال، شرکت متا در سه ماهه اول سال میلادی جاری، 
رقم ۷.۶۴ میلیون دلار برای لابی هزینه کرد.

فروش اجباری بی سابقه نیست اما به بزرگی اپلیکیشن تیک تاک نبوده 
است. درآمد تیک تاک در آمریکا در سال میلادی گذشته، به ۱۶ میلیارد 
دلار رس��ید. اما این اپلیکیشن ضررده گزارش ش��ده است و پول زیادی 
ب��رای بر پایی کس��ب و کار تجارت الکترونیکی خود هزینه کرده اس��ت. 
چین می تواند فروش فناوری اصلی این اپلیکیش��ن را وتو کند و مانع هر 
گونه تلاش برای خرید تیک تاک توسط یک خریدار آمریکایی شود. خود 

تیک تاک روشن کرده که قصد مبارزه حقوقی را دارد.
ای��ن ممنوعی��ت فقط باعث نارضایت��ی ۱۷۰ میلیون کارب��ر آمریکایی 
تیک تاک نخواهد ش��د بلکه باعث می ش��ود کش��ورهای دیگ��ری هم از 
ممنوعیت های خاص برای محصور کردن کاربران اس��تفاده کنند. روسیه 
در س��ال ۲۰۱۶، دسترسی به لینکدین را با اشاره به امتناع این پلتفرم از 
ذخیره داده های کاربران روس��ی در خاک این کش��ور، مسدود کرد. هند، 
تیک تاک را به دلی��ل نگرانی های امنیتی و حریم خصوصی ممنوع کرده 

است.
بر اس��اس گزارش فایننش��یال تایمز، چین امسال واتس اپ را به دلایل 
مش��ابه، ممنوع کرده اس��ت. اینترنت جهانی بیش��تر دچ��ار چند پارگی 

می شود.

خطر ممنوعیت تیک تاک برای اینترنت

اتاق بازرگانی تبریز درخشش آذربایجان شرقی را رقم زد
آنچه در رویداد تجاری ایران اکسپو ۱۴۰۳ گذشت؛

معاون اقتصادی استاندار آذربایجان شرقی: تجارت، لوکوموتیو واگن  های تولید است

بریتانیا بر لبه پرتگاه اقتصادیقیمت جهانی موادغذایی بالا رفت

آژانس م�واد غذایی س�ازمان ملل متحد اع�لام کرد که 
قیمت جهان�ی موادغذایی در ماه آوریل ب�رای دومین ماه 

افزایش یافته است.
به گزارش ایس��نا، ش��اخص قیمت جهانی آژان��س موادغذایی 
س��ازمان ملل متحد در ماه آوریل برای دومین ماه متوالی افزایش 
یاف��ت، زیرا افزایش قیمت گوش��ت و افزایش ان��دک روغن های 

گیاهی و غات بر کاهش قند و محصولات لبنی غلبه کرد.
این آژانس در روز جمعه )۳ می( اعام کرد که ش��اخص قیمت 
س��ازمان خواربار و کش��اورزی )فائو( در آوریل به طور متوس��ط 
۱۱۹.۱ واحد بود که از ۱۱۸.۸ واحد ماه مارس افزایش داشت. با این حال، آمار فائو در آوریل ۷.۴ درصد کمتر 
از س��طح س��ال قبل بود. این شاخص در ماه فوریه به پایین ترین حد خود در سه سال اخیر رسید زیرا قیمت 
موادغذایی همچنان از اوج رکورد در مارس ۲۰۲۲ و در آغاز درگیری روسیه و اوکراین صادرکننده محصولات 
کشاورزی ادامه داشت.گوشت در ماه آوریل، با ۱.۶ درصد افزایش نسبت به ماه قبل، بیشترین افزایش قیمت 
را نشان داد. شاخص غات فائو برای پایان دادن به افت سه ماهه افزایش یافت که به دلیل افزایش قیمت های 
صادرات��ی ذرت ب��ود. قیمت روغن نباتی نیز بالاتر رفت و به دلیل ق��درت در روغن آفتابگردان و کلزا، افزایش 

قیمت های قبلی را به بالاترین سطح ۱۳ ماهه رساند.
با توجه به بهبود چش��م انداز عرضه جهانی، شاخص قند به ش��دت کاهش یافت و نسبت به ماه مارس ۴.۴ 
درصد کاهش یافت و به ۱۴.۷ درصد کمتر از س��طح س��ال قبل خود رس��ید. قیمت لبنیات کاهش یافت و به 
۶ افزای��ش ماهانه متوالی پای��ان داد. در داده های جداگانه عرضه و تقاضای غات، فائو برآورد خود را از تولید 
جهانی غات در سال های ۲۰۲۳ تا ۲۰۲۴ به ۲.۸۴۶ میلیارد تن از ۲.۸۴۱ میلیارد تن پیش بینی کرده بود که 

۱.۲ درصد نسبت به سال قبل افزایش داشت که به دلیل به روزرسانی ارقام میانمار و پاکستان بود.

س�ازمان همکاری و توس�عه اقتصادی هشدار داد 
ک�ه اقتصاد بریتانیا در مس�یر رش�د اقتصادی کند 
پی�ش م�ی رود، بنابراین از اکثر کش�ورهای همتای 

گروه هفت عقب خواهد ماند.
به گزارش ایس��نا، بر اساس گزارش سازمان همکاری و 
توس��عه اقتصادی، تولید ناخالص داخلی بریتانیا در سال 
۲۰۲۴ به میزان ۰.۴ درصد افزایش خواهد یافت که رشد 
کمتری نسبت به س��ایر اقتصادهای گروه هفت به غیر از 

آلمان را نشان می دهد، البته این رقم قبل از ثبت رشد یک درصدی در سال ۲۰۲۵ است.
این رقم عملکرد اقتصاد مالی محافظه کاران را نشان می دهد و ریشی سوناک آینده سیاسی خود 

را قبل از انتخابات عمومی در خطر می اندازد.
البته آخرین پیش بینی س��ازمان همکاری و توس��عه اقتصادی برای رهبر محافظه کاران دردس��ر 
بیش��تری ایجاد کرده اس��ت و نش��ان می دهد که محافظه کاران در مدیریت مالی بریتانیا مناسب 

عمل نکردند.
تورم امس��ال بریتانیا ۲.۷ درصد خواهد بود که بالاترین نرخ تورم در میان کشورهای گروه هفت 
خواهد بود و این در حالی اس��ت که س��ازمان همکاری اقتصادی و توسعه پیش بینی رشد اقتصاد 
بریتانیا در س��ال جاری را از ۰.۷ درصدی که در فوریه پیش بینی کرده بود به ۰.۴ درصد کاهش 

داد.
انتظار می رود که فقط آلمان در میان اقتصادهای پیش��رفته گروه هفت که شامل کانادا، فرانسه، 

ایتالیا، ژاپن و ایالات متحده است، عملکرد بدتری داشته باشد.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه  ریزی استان تاکید کرد؛

توانمندی بخش خصوصی قابلیت فرا روی توسعه 
آذربایجان شرقی

حیدر فتح زاده ار سرمایه  گذاری ۱۸ هزار میلیارد تومانی در بخش 
معدن و صنایع معدنی آذربایجان شرقی خبر داد

عصرآزادی/ سرویس اقتصادی: رئیس سازمان مدیریت و برنامه  ریزی آذربایجان 
ش�رقی از س�رمایه گذاری ۱۸ هزار و ۱۷۳ میلیارد تومانی و اشتغال ۷ هزار و ۸۲۸ 

نفری در بخش معدن و صنایع معدنی این استان خبر داد.
حیدر فتح  زاده در نشس��تی با معاونان شورای نظام فنی و اجرایی سازمان برنامه و بودجه 
کشور افزود: بر اساس آخرین برآوردهای مرکز آمار ایران، این استان با ۴ میلیون و ۷۵ هزار 

نفر جمعیت دارای ۲۳ شهرستان، ۷۲ شهر، ۱۴۲ دهستان و ۵۲ بخش است.
وی با اش��اره به اینکه تبریز به عنوان پرجمعیت ترین ش��هر آذربایجان شرقی، ۴۱ درصد 
جمعیت اس��تان را به خود اختصاص داده اس��ت اضافه کرد: آذربایجان شرقی ۲۳۵ کیلومتر 
مرز مشترک با کشورهای آذربایجان و ارمنستان دارد و سهم ارزش افزوده این استان از کل 

کشور ۳،۶ درصد است.
رئیس س��ازمان مدیریت و برنامه  ریزی آذربایجان شرقی ادامه داد: بخش اعظمی از سهم 
ارزش افزوده اس��تان مربوط به بخش معدن بوده و بر اس��اس آمارگیری سال ۱۴۰۲ حدود 

۱۳،۷ درصد سهم ارزش افزوده معدن کل کشور در آذربایجان شرقی است.
وی تاکی��د ک��رد: حدود ۱۸ هزار و ۱۷۳ میلیارد تومان در بخش معدن اس��تان س��رمایه 

گذاری شده و میزان اشتغال این بخش ۷ هزار و ۸۲۷ نفر است.
این مقام مس��ئول، وضعیت نرخ مشارکت و نرخ بیکاری استان را مطلوب دانست و یادآور 
شد: ۴۲ درصد ارزش افزوده استان مربوط به صنعت و معدن، ۹ درصد در بخش کشاورزی 

و مابقی ارزش افزوده استان نیز در بخش خدمات است.
فتح زاده اظهار کرد: اصلی ترین قابلیت فراروی توسعه آذربایجان شرقی، تعدد و توانمندی 
بخش خصوصي اس��تان اس��ت که توانسته بخش اعظم فرصت ها و منابع توسعه در استان از 
جمله اراضي حاصلخیز، معادن، بازار خدمات، مرز و غیره را در مس��یر فرآوری و مولدسازی 
قرار داده و با هدایت س��رمایه  گذاری های گس��ترده و ایجاد کارگاه ها و کارخانه های متنوع، 

بستر مطلوبی براي ایجاد اشتغال و رشد اقتصادی فراهم سازند.
ش��ایان ذکر اس��ت در این جلس��ه، معاونان امور نظام فنی و اجرایی کشور ضمن تاکید بر 
ایجاد تعامل بیشتر و تبادل تجربیات بین واحدهای استانی و مرکز، ارتقای کیفیت عملکرد 

در انجام ماموریت ها و وظایف سازمانی را از نتایج آن بر شمردند.

2۵۵ هزار قرارداد اجاره در سامانه »خودنویس« 
ثبت شد

مدیر سامانه خودنویس وزارت راه و 
شهرسازی از ثبت بیش از ۲55 هزار و 
511 قرارداد اجاره در سامانه خودنویس 
خبر داد و گفت: برنامه ریزی ش�ده تا 
از خردادماه امسال نخستین قرارداد 
خرید و فروش در س�امانه خودنویس 
ثبت ش�ود و این امکان علاوه بر ثبت 
رایگان قرارداد اجاره برای متقاضیان 

فراهم شود.
به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرس��ازی، »مهدی ساس��انی« افزود: س��امانه خودنویس 
از س��ال گذش��ته تاکنون با ثبت رای��گان قرارداد اجاره در اختیار عم��وم مردم قرار گرفت و 
موجران و مس��تاجران موفق ش��دند تا در این سامانه به شکل قانونی قراردادهای اجاره خود 

را ثبت کنند.
وی با بیان اینکه طبق آخرین آمار بیش از ۲۵۵ هزار و ۵۱۱ متقاضی در سامانه خودنویس 
ثب��ت نام کرده اند، یادآور ش��د: هم اکنون قراردادهای اجاره روی س��امانه ثبت می ش��ود و 
برنامه ریزی ش��ده تا از خردادماه امسال نیز قرارداد خرید و فروش به آن افزوده و این امکان 

نیز برای متقاضیان فراهم شود.
به گفته ساسانی، سامانه خودنویس از خرداد ۱۴۰۲ در اختیار عموم مردم بوده است و به 
مرور انواع معامات اجاره روی سامانه بارگذاری و رفع اشکال شد. همچنین ۲۱ بهمن سال 
گذش��ته نیز دسترسی مشاوران اماک تهران را به سامانه قدیم )سامانه اماک و مستغات( 
حذف کردیم و هم اکنون مشاوران اماک برای ثبت قراردادهای اجاره باید به سامانه جدید 

)سامانه خودنویس( مراجعه کنند.

اقتصاد کانادا غافلگیر شد
کان�ادا ب�ا کاه�ش ص�ادرات ط�لا 
در م�اه م�ارس، ب�ا کس�ری تج�اری 
غافلگیرکنن�ده مواج�ه ش�د و ای�ن 
انتظ�ارات را تقوی�ت کرده اس�ت که 
بان�ک مرکزی کانادا دلایل بیش�تری 
برای کاهش هزینه های اس�تقراض در 

ماه ژوئن داشته باشد.
به گ��زارش ایس��نا، داده ها نش��ان داد 
که کان��ادا در ماه مارس کس��ری تجاری 

غیرمنتظره ای به میزان ۲.۲۸ میلیارد دلار کانادا )۱.۶۶ میلیارد دلار( ثبت کرد که بزرگترین 
کسری در ۹ ماه گذشته بود، زیرا صادرات سریع تر از واردات کاهش یافت.

اداره آم��ار کان��ادا اعام کرد ک��ه کل صادرات در ماه م��ارس ۵.۳ درصد کاهش یافت که 
عمدتاً به دلیل کاهش صادرات طای خام از بالاترین رکورد در ماه فوریه بود، در حالی که 
واردات ۱.۲ درصد کاهش یافت که به دلیل تجهیزات الکترونیکی و سنگ های فلزی و مواد 

معدنی غیرفلزی بود.
تحلیلگران شرکت کننده در نظرسنجی رویترز مازاد تجاری ۱.۵۰ میلیارد دلار کانادا را در 
ماه پیش بینی کرده بودند. داده ها نشان داد که اقتصاد کانادا پس از رشد کمتر از حد انتظار 
در فوریه، احتمالاً در ماه مارس متوقف ش��ده اس��ت که نشانه ای از کاهش سرعت است که 
انتظارات را تقویت می کند که بانک کانادا دلیل بیش��تری برای کاهش هزینه های استقراض 
در ژوئن داش��ته باشد.بانک کانادا از جولای گذش��ته نرخ بهره را نزدیک به بالاترین حد در 
۲۳ س��ال گذش��ته یعنی پنج درصد نگه داشته است، اما انتظار می رود که اولین کاهش ۲۵ 

واحدی نرخ بهره به دلیل کاهش تورم نزدیک شود.
کاهش صادرات در ماه مارس با کاهش در ۹ بخش از ۱۱ محصول صادراتی، به سریع ترین 
نرخ از فوریه ۲۰۲۳ رس��یده اس��ت. صادرات محصولات معدنی فلزی و غیرفلزی که ش��امل 
زیرش��اخه طا می شود، در ماه مارس ۱۷.۴ درصد کاهش یافت. نفت خام پنجمین کاهش 
خود را در ش��ش ماه گذش��ته به ثبت رس��اند و به کاهش صادرات محصولات انرژی در ماه 
مارس کمک کرد.کاهش واردات نیز گسترده بود و هفت بخش از ۱۱ محصول کاهش را ثبت 
کردند. اداره آمار کانادا عنوان کرد که واردات تجهیزات و قطعات الکترونیکی و الکتریکی در 
ماه مارس ۸.۱ درصد کاهش یافت، در حالی که سنگ های فلزی و مواد معدنی غیرفلزی با 
۲۹.۲ درصد کاهش به ۱.۳ میلیارد دلار در ماه مارس رسید که پایین ترین میزان از سپتامبر 
۲۰۲۱ اس��ت.طبق گزارش رویت��رز، از نظر حجمی، کل ص��ادرات در ماه مارس ۴.۷ درصد 

کاهش یافت، در حالی که کل واردات ۱.۲ درصد کاهش یافت.
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ــارد  ــل میلی ــت و چه ــال (دویس ــه : 240/000/000/000 ری ــغ کل مناقص 2- مبل
ــرکتها ــنهادى ش ــت پیش ــوده و قیم ــال 1403 ب ــون کار س ــر قان ــال) براب ری
 مى بایســت بــه صــورت درصــد ســود مدیریتــى حداکثر تــا ســقف 5 درصد باشــد.
3- مــدت قــرارداد: از تاریــخ 1403/03/01 تــا 1404/02/31 بــه مــدت 12 مــاه 

شمســى خواهــد بــود.
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ــه 1403/02/19 در  ــنبه مورخ ــاعت 10 روز چهارش ــا س 1403/02/17 ت
ــد. ــدام نماین ــه آدرس www.setadiran.ir اق ــتاد ب ــامانه س ــتر س بس
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رضائى-  رئیس ثبت اسناد و املاك شوط

 سازمان شهرستان ها از استان های فاقد نماینده
 نماینده فعال می پذیرد.
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ب�ا توجه به اس�تقبال مردم از ط�رح کالابرگ 
الکترونیکی و ارتقای امنیت غذایی هفت دهک 
جامعه با دریافت یارانه تشویقی، احتمال اینکه 
این طرح با بررسی عمیق و تأمین بودجه به همین 
شکل یا اشکال دیگر از پرداخت یارانه مضاعف به 

مردم تمدید شود، دور از انتظار نیست.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، دولت سیزدهم 
در راس��تای ارتقای امنیت غذایی مردم و اثرگذاری 
یارانه بر س��ر س��فره آن ها، طرح س��ه گانه کالابرگ 
الکترونیک��ی، یارانه مادران باردار ی��ا دارای کودک 

ش��یرخوار س��ه ده��ک اول درآم��دی و یارانه برای 
کودکان هف��ت دهک درآمدی جامع��ه که نیازمند 
تغذیه مضاعف هس��تند را در دس��تور کار قرار داد و 
اجرایی کرد.هر کدام از این طرح ها برای قشر خاصی 
تعریف ش��دند تا امنیت غذایی آن ها از طریق یارانه 
ارتقا یابد یا تقویت ش��ود. طرح فجرانه یکی دیگر از 
ابتکارات دولت در حوزه تشویق مردم به خرید اقلام 
خوراک��ی با قیمت پایه بود؛ به این ش��کل که آن ها 
س��بد غذایی تعریف شده مشتمل بر ۱۱ قلم کالای 

اساسی را با قیمت پایه خریداری کنند.

»ط��رح فجران��ه« در راس��تای حمای��ت مضاعف 
از س��بد غذایی خان��وار یارانه بگیر ب��ا اولویت خانوار 
دهک ه��ای پایین جامعه )اول ت��ا هفتم( هم زمان با 
چهل و پنجمین سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب 
اس��لامی از ۱۷ بهمن ماه س��ال گذشته آغاز و تا ۱۷ 
اردیبهش��ت ماه )ام��روز( ادام��ه دارد. در ای��ن طرح 
اعتبار تشوقی خرید ۱۱ قلم کالای اساسی از طریق 
کالاب��رگ از ۱۲۰ هزار تومان ب��ه ۲۲۰ هزار تومان 
افزایش یافت و شرط خرید ۲۰۰ هزار تومان از مبلغ 

یارانه برای دریافت آن اعتبار تشویقی حذف شد.

تلفن های ثابت نس�ل جدید تلفنچی که تمام 
نیازهای کسب و کارها پوشش می دهد.

به گزارش ایسنا به نقل از سایت تلفنچی، مرکز تلفن 
ابری VOIP یا ویپ، نس��ل جدید تلفن های ثابت و 
قاب��ل جابه جایی ویژه  کس��ب وکارها و هلدینگ های 
تجاری است. این سرویس تلفنی بی نظیر، با استفاده 
از اینترنت قابلیت های فراوانی را فراهم کرده است تا 
هر کس��ب وکاری به واس��طه تماس و ارتباطات آسان 

رشد کند.
قابلیت های��ی که هیچ ک��دام در تلفن های آنالوگ و 
قدیمی وجود ندارند! شما با انتخاب مراکز تلفن ویپ 
از قابلی��ت تماس همزم��ان، گزارش گیری تماس ها، 

ضبط مکالمات و … برخوردار می شوید.
مرکز تلفن ویپ )VoIP( به زبان ساده

به لطف تکنولوژی های ارتباطی، نس��لی پیش��رفته 
و هوشمند از سیس��تم های تلفنی و قابل جابه جایی 
به وجود آمده اند که بر بس��تر ش��بکه، صوت را انتقال 
می دهن��د. سیس��تم VOIP که برگرفت��ه از عبارت 
Voice over Internet Protocol اس��ت، تم��ا 
خاس ه��ای داخلی ورج��ی س��ازمان های مختلف را 
مدیری��ت خواهد کرد؛ زیرا از طریق زیرس��اخت های 
اینترنتی فعالیت می کن��د و امکاناتی ویژه در اختیار 

کاربران قرار می دهد.
این سیس��تم تلفنی قابل جا به جایی است؛ یعنی 
برخ��اف تلفن های ثابت قدیم��ی، با تغییر محل کار 
و حت��ی اتاق کار می توانید تلفن را از مکانی به مکان 

دیگر انتقال دهید.
مرکز تلفن ویپ )VoIP( چگونه کار می کند؟

یک��ی از ویژگی های بارز نس��ل جدی��د تلفن های 
ثاب��ت کس��ب وکار، عملکرد س��اده و آس��ان اس��ت. 
فناوری VOIP به س��ادگی ص��وت را دریافت کرده 
و ب��ا رمزهای باینری آن را در بس��تر ش��بکه انتقال 
می دهد. این سرویس صوتی هم اکنون در ۴۰ درصد 
از مشاغل و کس��ب وکارهای آمریکایی مورد استفاده 
قرار گرفته است؛ زیرا قابل جابه جایی بوده و هرگونه 
تجهیزات و سیم کشی اضافی را حذف می کند و تنها 
با راه اندازی زیرس��اخت های اینترنتی، س��یگنال ها را 

منتقل می کند.
اگر مدیر ش��رکت یا سازمانی هستید که ارتباطات 
حرف اول پیش��رفت سازمان هس��تند، پس نباید از 
تلفن ویپ که پنل کاربری س��اده ای دارد و به آسانی 
در سازمان پیاده سازی می ش��ود، غافل شوید.در این 
خصوص مرکز تلفن ابری تلفنچی می تواند به ش��ما 

کمک کند.
امکانات تلفن ویپ برای کسب وکارها

ش��اید جالب باش��د بدانی��د تلفن ویپ به واس��طه 
قابلیت ها و امکان��ات ویژه ای که دارد، از لحظه ظهور 
تا به ام��روز مورد توجه قرار گرفته اس��ت. مهم ترین 

امکاناتی که می توانیم برای VOIP نام ببریم، موارد 
زیر هستند:

برخورداری از قابلیت تماس هم زمان
در سیس��تم تلفنی ویپ تنها یک شماره لازم است 
تا چندین تماس به طور همزمان مدیریت شوند؛ یعنی 
کاربران با ی��ک خط تلفن چندین خروجی و ورودی 
ایجاد خواهند کرد. برای آن دسته از کسب وکارهایی 
که محوریت اصلی آن ارتباطات است و تعدد تماس ها 
زیاد است، این سیس��تم تلفنی نوین، انتخابی بسیار 

مناسب به شمار می آید.
گزارش گیری از تماس های درون س�ازمانی و 

برون سازمانی
تلف��ن ویپ مکالمات صوتی و تصویری کارمندان با 
مشتریان را ضبط می کنند. در صورت لزوم، صاحبان 
کس��ب وکار قادر به دریافت گزارش��اتی مفید از این 

تماس ها خواهند بود.
امکان تنظیم ساعات اداری

با استفاده از سیستم تلفن ثابت ویپ ساعات اداری 
تنظیم خواهند شد؛ یعنی مشخص می شود کارمندان 
شما در چه ساعتی فعالیت خود را آغاز می کنند و در 

چه ساعتی از کار فارغ می شوند.
قابل جابه جایی

تلفن اینترنتی یا تلفن VOIP می تواند تغییر مکان 
بدهد و این برای کس��ب وکارها و سازمان هایی که در 
محیط اجاره مشغول به کار هستند، یک ویژگی کاما 
کاربردی اس��ت؛ چرا که ویپ قابل جابه جایی است و 
پس از تغییر لوکیش��ن سازمان همچنان به کار خود 
)برقراری ارتباطات هوشمندانه تلفنی( ادامه می دهد.

قابلیت ایجاد صف انتظار
تفن ه��ای همه جانب��ه وی��پ پس از اش��غال تلفن 

س��ازمان، تماس ها را به صف انتظار هدایت می کنند. 
زمان��ی که خطوط آزاد ش��وند، تماس ها به ترتیب به 

اپراتورها وصل خواهند شد.
برخورداری از تلفن نرم افزاری

یک��ی از وجوه تمایز تلفن ویپ با تلفن های آنالوگ 
معمول��ی در قابلیت برخورداری از تلف��ن نرم افزاری 
اس��ت. اگر نگاهی به س��اختار ویپ بیندازید، متوجه 
نرم افزاره��ا و اپلیکیش��ن هایی می ش��وید که تماس 
برقرار می کنند. این نرم افزارها همان تلفنی هس��تند 
ک��ه خیلی از سیس��تم های آنالوگ تم��اس تلفنی از 
آن بی به��ره مانده اند. با این تلف��ن نه تنها افراد درون 
س��ازمان، بلکه افراد خارج از سازمان قادر به برقراری 

تماس با یکدیگر خواهند بود.
دریافت پیام های صوتی از مشتریان

اگر کاربران و مشتریان پس از تماس با شماره های 
سازمان، موفق به برقراری ارتباطات نباشند، می توانند 
وی��س خ��ود را از طریق وی��پ با هلدین��گ مدنظر 

اشتراک گذاری کنند.
ارائه شماره تلفن رند به کاربران

ش��ماره  رند همیش��ه راهی برای ج��ذب مخاطب 
هس��تند؛ چرا که بیش از هر ش��ماره دیگری در یاد 

می مانند.
قابلیت زبان گویا

این قابلیت برای راهنمای بهتر و بیشتر کاربران شما 
طراحی ش��ده است؛ زیرا کاربران را هدایت می کند تا 

سریعا با اپراتورهای مورد نیاز خود ارتباط بگیرند.
چند دلیل نیاز کسب و کارها به خدمات تلفن 

ویپ 
دلایل متعددی نش��ان از اهمیت فراوان سیس��تم 
تلفن ثابت ابری برای کس��ب وکارهای مختلف دارند. 

مهم ترین دلایلی که  موجب گس��ترش این سیس��تم 
ایده آل تلفنی در س��ازمان ها و ادارات مختلف ش��ده 

است، موارد زیر هستند:
بهینه سازی ارتباطات تلفنی

تسریع تماس های تلفنی
قابلیت نظارت از راه دور

دسترسی ۲۴ ساعته به سیستم
پشتیبان گیری از سیستم تماس تلفنی قبلی

قابل جابه جایی از محلی به محل دیگر
ارتباط گیری با سرتاسر جهان

چه نوع کس�ب وکارهایی ب�ه مرکز تلفن ابری 
نیاز دارند؟

فق��ط مرکز تماس تلفنی ویپ نیس��ت که خدمات 
تماس تلفنی را ساده می کند، بلکه پیشرفت تکنولوژی 
موجب ایجاد تلفن هایی تجاری با قابلیت های فراوان 
ش��ده اند. این سیس��تم های تلفن ثابت ابری هر یک 
توان بهبود ارتباطات مش��تریان با س��ازمان را دارند. 
شرکت هایی که نام می بریم، برای کاهش هزینه های 
ارتباطات و پیشرفت کسب وکار خود می توانند از ویپ 

یا سایر تلفن های تماس ابری استفاده کنند:
سازمان هایی که به شماره رند تلفنی نیاز دارند.

سازمان هایی که از طریق چندین شعبه مختلف به 
کاربران خدمات می دهند.

س��ازمان هایی که بخشی از کارمندان آن ها دورکار 
هستند.

ش��رکت هایی که س��فرهای خارجی زیادی دارند و 
مدام باید جلسات آناین با خارج از کشور یا شهرهای 

دور کشور ارتباط برقرار کنند.
سازمان هایی که مدام در حال جا به جایی هستند.

اگر ش��ما نیز در کس��ب وکاری مشغول هستید که 
هر لحظه نیاز به یک سیس��تم تماس تلفنی یکپارچه 
را احس��اس می کنید، می توانید همین حالا با کمک 
تلفنچ��ی از خدم��ات تلفن اب��ری بهره مند ش��وید. 
کافیست جهت کس��ب اطاعات بیشتر و استفاده از 
خدم��ات VOIP به صورت کامل بر بس��تر اینترنت 
و به ص��ورت دایورتی، با کارشناس��ان تلفنچی ارتباط 

برقرار کنید.
جمع بندی

جدیدترین سیس��تم تماس ثابت تلفنی، سیس��تم 
مبتنی بر فضای ابری و اینترنت اس��ت.  این سیستم 
قابلیت های��ی متمای��ز را فراهم کرده تا س��ازمان ها و 
کس��ب وکارهای مختلف ب��ه بهترین ش��کل ممکن 
ارتباطات خود را برقرار سازند. ارائه شماره رند، قابلیت 
جا به جایی، پنل کاربری س��اده و سایر ویژگی هاست 
که سیستم تلفنی ویپ را پرطرفدار کرده است. شما 
نیز برای تسهیل ارتباطات در سازمان خود می توانید 

از این سیستم بهره مند شوید.

نسل جدید تلفن های ثابت ویژه کسب و کارها
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سقف ضمانت نامه های صندوق ضمانت سرمایه گذاری 
صنایع کوچک افزایش یافت

ضمان�ت  صن�دوق  مدیرعام�ل 
س�رمایه گذاری صنای�ع کوچک گفت 
اعتباری  که س�قف ضمانت نامه ه�ای 
و غیراعتب�اری صن�دوق ب�ه دو برابر 

افزایش یافت.
به گزارش ایسنا، محمد حسین مقیسه - 
مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری 
صنایع کوچ��ک اظهار کرد: به پیش��نهاد 
هیئ��ت مدیره و تصوی��ب مجمع عمومی، 

س��قف ضمانت نامه ه��ای اعتباری از ۵ به ۱۰ میلیارد تومان و س��قف ان��واع ضمانت نامه های 
غیراعتباری )پیمانکاری - قراردادی( از ۱۰ به ۲۰ میلیارد تومان افزایش یافت.

مدیرعام��ل صندوق ضمانت س��رمایه گذاری صنایع کوچک همچنین گف��ت: ضمانت نامه 
اعتباری، برای پوش��ش ریسک عدم بازپرداخت تسهیلات اعطایی به  نفع بانک ها و مؤسسات 
مال��ی و اعتباری و همچنی��ن تضمین تامین مالی از طریق س��کوهای تامین مالی جمعی و 
سکوهای تامین مالی زنجیره تامین با تخفیف حداکثر ۵۰ درصدی در کارمزد صادر می شود. 
درصد پوش��ش این نوع ضمانت نامه ۱۰۰ درصد اصل و س��ود تس��هیلات سرمایه در گردش، 
ایجادی و توسعه ای را شامل خواهد شد.مقیسه با بیان اینکه صندوق با صدور انواع ضمانت نامه 
غیراعتباری به نفع کارفرما، تس��هیل گر اجرای قراردادهای واحدهای تولیدی مشمول تعریف 
صنایع کوچک اس��ت، اظهار کرد: ضمانت نامه های شرکت در مناقصه، پیش پرداخت و حسن 
انج��ام کار را می ت��وان مهم ترین ضمانت نامه های پیمانکاری دانس��ت ک��ه در صندوق بدون 
دریاف��ت ودیعه نقدی و با تخفیف حداکثر ۵۰ درصدی در کارمزد، به درخواس��ت واحدهای 

تولید کوچک و به نفع کارفرمایان صادر می شود.

 هدف گذاری ایجاد یک میلیون و ۴۴ هزار شغل
در سال جاری

معاون اش�تغال وزارت کار گفت: برای 
امس�ال ایج�اد یک میلی�ون و ۴۴هزار 
ش�غل را در نظر گرفته ای�م که به همه 
اس�تانداران ابلاغ شده اس�ت و امسال 
برای اولین بار ۲۵درصد از این میزان به 

فارغ التحصیلان اختصاص می یابد.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری 
تس��نیم، وعده ایجاد س��الیانه یک میلیون 
ش��غل در دولت س��یزدهم داده شد, آمار 

اعلام شده بیانگر این است که این موضوع در سال گذشته ۱۰۰ درصد محقق شد و در کنار 
آن نرخ بیکاری روند کاهش��ی و نرخ اشتغال روند افزایشی به خود گرفته است.مطابق با آمار 
سامانه رصد در سال ۱۴۰۱ بیش از یک میلیون و ۳۵۰هزار فرصت شغلی بر اساس کد ملی، 
نوع ش��غل، جایی که در آن شغل ایجاد شده، دستگاهی که کمک کرده آن شغل ایجاد شود 
در این س��امانه به ثبت رس��ید. در س��ال ۱۴۰۲ نیز مطابق آمارهای ارائه شده یک میلیون و 
۸۸هزارشغل ایجاد شده است.تحلیلگران بازارکار معتقد هستند که دولت سیزدهم در زمینه 
اشتغال خوب عمل کرده است و کارنامه موفقی دارد, سیاست های دولت در احیای واحد های 
تولیدی نیمه کاره و نیمه تعطیل، راه اندازی پروژه های جدید صنعتی و واردات ماشین آلات و مواد 
اولیه موردنیاز کارخانجات و بهبود فضای کس��ب وکار از طریق تسهیل صدور مجوز ها از مواردی 
است که موجب شده این کارنامه برای دولت سیزدهم ثبت شود.محمود کریمی بیرانوند, معاون 
اشتغال وزارت کار در آخرین اظهارات خود بیان کرده است: برای امسال ایجاد یک میلیون و ۴۴ 
هزار اشتغال در نظر گرفته ایم که ابه همه استانداران ابلاغ کرده ایم و امسال برای اولین بار گفته ایم 
که ۲۵ درصد این میزان باید حوزه فارغ التحصیلان باشد. وی گفت:  سال اول ما یک میلیون و 
۲۵۰ هزار تا تعهد در نظر گرفتیم، سال دوم یک میلیون و ۸۸هزار شغل، سال سوم یک میلیون و 
تقریباً ۴۴هزار شغل. ما  در ابتدا محاسبات را انجام می دهیم در صورتی که منجر به کاهش نرخ 
بیکاری شود, به استان ها ابلاغ می کنیم.معاون اشتغال اظهار داشت: سال گذشته بیمه بیکاری 
روند کاهشی داشته است, نرخ اشتغال ناقص کاهش داشته است, عملکرد سازمان فنی و حرفه ای 
نسبت به سال گذشته خود در حوزه آموزش ها بیشتر بوده است, تسهیل راه اندازی کسب وکارو... 
بیانگراین است که پایداری مشاغل بیشتر شده است. نرخ مشارکت اقتصادی با افزایش چهار دهم 
درصدی به ۴۱,۳درصد رسیده است که نشان دهنده پایداری و کیفیت مشاغل است. اما به معنی 
این نیست که در وضعیت مطلوب هستیم, باید تلاش کنیم.وی افزود: در راستای شعار سال یکی 
از برنامه های ویژه مان توسعه سامانه جستجوی شغل است، سال گذشته  سامانه جستجوی شغل 
را رونمایی کردیم، حدود ۸ ماه هم از عملکرد این سامانه گذشت، تقریباً در طول ۸ماه حدود 
۳۰۰هزار فرصت ش��غلی را روی این سامانه بارگذاری شد، این اتفاق  توسط بخش خصوصی 

رخ داد, یعنی هیچ دخالتی دولت در این موضوع نداشت.

مدی�ر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اس�تان تهران از برنامه ریزی 
ب�رای صادرات محص�ولات دانش بنیان و تولیدات مش�اغل خانگی و 
صنایع دس�تی خبر داد و گفت: آیین نامه ها و بخشنامه های متعددی 
از س�وی دولت درباره ش�رکت های دانش بنیان و حمای�ت از آنها به 

تصویب رسیده است.
محم��د آذرپناه در گفت وگو با ایس��نا، درباره برنامه های پیش بینی ش��ده 
درخصوص صادرات تولیدات دانش بنیان گفت: طی س��ال های گذشته بخش 
تعاون در اس��تان تهران بیش��تر درگیر مشکل مسکن بود. به ویژه واحدهایی 

که تامین زمین یا بحث انتخاباتش��ان دچار مش��کل شده بودند و ما پیگیری مشکلات آنها را در 
دستور کار قرار دادیم.

وی ادامه داد: در حوزه تولید و دانش بنیان برنامه های عملیاتی گس��ترده ای صورت گرفته که 

بخشی از حمایتها معطوف به حمایت های بازاری است و طی چند سال گذشته 
آیین نامه ها و بخشنامه های متعددی از سوی دولت در بحث شرکت های دانش 
بنیان به تصویب رس��یده اس��ت. مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اس��تان 
تهران درعین حال اولویت صادرات در استان را صادرات دانش بنیان ذکر کرد 
و گفت: درکنار آن صادرات تولیدات دیگر از جمله صنایع دس��تی و مش��اغل 

خانگی را نیز در دستور کار داریم.
ب��ه گفته آذرپن��اه عرضه محصولات ص��ادرات محور با رویک��رد تعاونی های 
دانش بنیان و تعاونی های صادراتی از دیگر برنامه های پیش بینی ش��ده است و 
تلاش شده با اختصاص غرفه های مختص کالاهای ایرانی در کشورهای هدف، صادرات محصولات 
از طریق اتاق های تعاون و بازرگانی انجام ش��ود و به شکل مستقیم در فروشگاه های زنجیره ای 

کشورهای مورد نظر عرضه شود.

برنامه ریزی 
برای 
صادرات 
محصولات 
دانش بنیان
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ورزشی

عصرآزادی/ س�رویس ورزش�ی: معاون س�ابق اداره ورزش و جوانان 
استان آذربایجان شرقی گفت: برنامه تجلیل از پیشکسوتان ورزش این 

استان تداوم خواهد داشت.
عص��رآزادی/ فرهادفرهادپ��ور؛ فرهاد صداقت بانی مراس��م تجلی��ل از دو داور 
پیشکس��وت آذربایجان شرقی گفت: با حضور دکتر ستوده نژاد مدیر کل ورزش 
و جوانان اس��تان آذربایجان ش��رقی  و ۷۰ پیشکس��وت ورزش تبریز، در سالن 

کنفرانس ورزش��گاه تختی تبریز از آقایان جمشید نیکمهر و محمد پیروزرام که 
برای داوری تبریز زحمات فراوانی کشیدند، تقدیر به عمل آمد. وی گفت؛ در این 
مراسم آقای اکبر افخم اشعاری را برای این دو داور نامدار تبریز سروده و قرائت کرده 
که مورد استقبال حاضران قرار گرفت. مدیر سابق تیم تراکتور گفت: جا دارد از تمام 
عزیزانی که در این مراس��م حضور داش��تند تشکر نمایم و این را مژده می دهم که 

مراسم تجلیل از پیشکسوتان ورزش تبریز و استان ادامه خواهد داشت.

برگزاری مسابقات شطرنج کارگری در تبریز به 
مناسبت گرامیداشت هفته کار و کارگر

ورزش�ی:  س�رویس  عص�رآزادی/ 
مسابقات ش�طرنج کارگری در جریان 
اولی�ن دوره المپیاد ورزش�ی کارگران 
استان به مناس�بت گرامیداشت هفته 
کار و کارگ�ر ب�ه همت هی�ات ورزش 
کارگری اس�تان آذربایجان ش�رقی و 
تربیت بدنی منطقه دو تبریز و باشگاه 
ش�هرداری تبریز با اس�تقبال پرشمار 
علاق�ه من�دان ای�ن رش�ته در خان�ه 

شطرنج در باغشمال تبریز برگزار شد.
عصرآزادی/ فرهادفرهادپور؛ این مسابقات در دو بخش آقایان و بانوان و فرزندان کارگران با 

همکاری هیات شطرنج استان برگزار گردید،و در پایان نفرات برتر هر بخش معرفی شدند. 
مقام اول: طاها گلشانی               

مقام دوم:  شهروز زارعی                
مقام سوم:  سجاد نوری                 

مقام چهارم:  سید مهدی موسوی       
مقام پنجم:  صابر ولی پور                

مقام ششم:  تورج کریمزاده    
لازم بذکر است تعداد انجام بازی ۳۱۵ بازی و بازیها به روش سوئیسی در ۹دور برگزار گردید.

اولین همایش تیراندازی با کمان عمومی  در بناب
اولین  ورزشی:  عصرآزادی/ سرویس 
همای��ش تیران��دازی با کم��ان عمومی در 
سایت تخصصی تیروکمان شهرستان بناب 
با عنوان فرهنگ و منش پهلوانی با  حضور 
بیش از۴۰۰ نفر ازحافظان نوجوان وجوان 
قرآنی از سراسر استان آذربایجان شرقی با 
حضور اس��اتید قرانی و رئیس اداره ورزش 
وجوانان شهرستان، رئیس هیات شهرستان 
و مسئول کمیته پژوهش استان و مسئول 
کمیته کمان س��نتی اس��تان این همایش 
فرهنگی ورزشی، حافظان و قاریان منتخب 
اس��تان دور هم جمع شده و به نواخت تیر 
پرداختند و علاوه بر آموزش و یادگیری ورزش زیبا و جذاب تیراندازی باکمان، ساعات خوشی 

را تجربه نمودند. 
عصرآزادی/ فرهادفرهادپور؛ در این همایش مربیان شهرس��تان بناب تحت نظر مولاخواه به 
استعداد یابی شرکت کننده گان پرداخته و نفرات مستعد را به باشگاههای تیراندازی باکمان 

استان معرفی نمودند.

برگزاری همایش دوچرخه سواری در  شهرستان 
چاراویماق 

ورزش�ی:  س�رویس  عص�رآزادی/ 
همایش دوچرخه س��واری در شهرس��تان 

چاراویماق  برگزار شد.
عصرآزادی/ فرهادفرهادپور؛ این همایش 
با هم��کاری اداره ورزش و جوان��ان ،اداره  
آموزش و پرورش و هیئت دوچرخه سواری 
با ش��رکت بیش از ۴۰نف��ر  از روبروی اداره 
ورزش و جوان��ان شهرس��تان چاراویم��اق  
برگزار ش��د و در پایان با حضور مسئولین 
شهرستانی به قید قرعه کشی به تعدادی از 

شرکت کنندگان جوایزی اهدا شد.

 همایش تیراندازی 
با کمان  در اردو گاه 

پیام مرند
عصرآزادی/ س�رویس ورزش�ی: این 
برنام��ه  با حضور جمعی از آقایان و خانمها 
زیر نظر هیات تیراندازی با کمان شهرستان 
مرن��د  و با همکاری تربیت بدنی س��پاه در 

اردوگاه پیام مرند برگزار شده و به نفرات اول تا سوم جوایزی اهدا شد.

ویسی:سبک بسکتبال ایران باید تغییر کند
کارشناس بسکتبال ایران گفت: ابتدا باید سبک بسکتبال خود را انتخاب کرده و 

تغییر دهیم، سپس به فکر انتخاب سرمربی آینده تیم ملی باشیم.
سیامک ویسی در گفت وگو با ایسنا، درباره تغییراتی که قرار است در راس کادرفنی تیم ملی 
بسکتبال ایران ایجاد شود، توضیح داد: قبل از اینکه جواب این سوال را بدهم، باید اینگونه به 
موضوع نگاه کنیم که یکسری قوانین بازی در تیم ملی ایران ایجاد شده که به مرور زمان ایجاد 
می شود، حالا بازیکن های نسل قدیمی تر ما در حال خداحافظی و در سن بازنشستگی هستند 
که در نتیجه آن، یک نس��ل جوانتر جایگزین می ش��وند.او ادامه داد: اکنون که نسل جوانتر ما 
می خواهد کار کند، به نظر من باید دنبال این باش��یم که س��بک بس��کتبال بازی کردن خود 
را انتخاب کنیم. اینکه ما فقط دنبال این باش��یم دو س��ه سرمربی عوض کنیم عملا نمی تواند 
بازدهی داشته باشد. از نظر من وجود دمیر یا هر مربی خارجی دیگر اتفاق بدی نیست، اما باید 
ببینیم از حضور او چه چیزی می خواهیم و دنبال چه س��بکی از بسکتبال هستیم.کارشناس 
بسکتبال ایران با تاکید بر اینکه باید سبک بسکتبال بازی کردن تیم ایران تغییر کند، اظهار 
کرد: س��ال های گذشته که ما حامد حدادی را داشتیم، تیم ما خیلی وابسته به بازیکن بلند و 
شخص خود حدادی بود. حالا در نبود ایشان، با توجه به تغییر نسل تیم ملی و وجود بازیکنان 
کوتاه قامت تر البته مس��تعدتر، ما باید س��بک بازی جدیدی را برای تیم ملی خود پیدا کنیم. 
وقتی این کار را کنیم، آن زمان می توانیم هم مربی خوبی انتخاب کنیم و هم زمان بدهیم که 
کار کند.ویسی تصریح کرد: دو نکته مهم وجود دارد که باید به آن ها توجه کرد، هرچند که وقتی 
کمیته فنی تشکیل جلسه می دهد، قطعا به این نکات هم توجه کرده اند. نکته نخست اینکه ما چه 
بازیکنایی در اختیار داریم و آن مربی که می آید چه نوع سبک بازی دارد. نکته دوم هم اینکه مربی 
انتخاب شده باید اهداف فدراسیون را دنبال کند و از نظر من قطعا تیم ملی ما با تغییر نسل روبرو 
است. قطعا مشکلات زیاد خواهد بود و اگر بخواهیم همانطور که ۵ تا ۱۰ سال پیش بازی می کردیم 
پیش برویم، با مشکل روبرو می شویم. باید حتما زمان بگذاریم و آن مسائلی که هست را با گذشت 
زمان حل کنیم، چرا که گذر زمان خیلی مس��ائل را روشن می کند.کارشناس بسکتبال ایران، در 
واکنش به تغییرات زیاد سرمربی تیم ملی طی دو سال گذشته، اظهار کرد: یکسری انتقادها نسبت 
به کاری که فدراسیون انجام می دهد همیشه وجود دارد. وقتی انتقادات هست قبل از شروع کارها ما 
باید برنامه ریزی مناسبی کنیم و بگوییم که از کجا به کجا می رویم. بی شک انتقادات زیاد خواهد بود، 
اما یکسری از آن ها سازنده است و یکسری هم خیلی منطقی نیست. وقتی ما وارد کار می شویم اگر 
برنامه ریزی درست باشد انتقادی هم باشد از مثبت ها استفاده می کنیم و اگر هم غیر منطقی باشد 
آن ها را کنار می گذاریم. الان نسبت به یکسری انتخاب های فدراسیون انتقاد وجود دارد که قطعا 
شاید دلیل آن وجود ضعف برنامه ریزی باشد.ویسی در پاسخ به این سوال که آیا با مربی خارجی 
برای تیم ملی موافق اس��ت یا مربی داخلی، توضیح داد: این اعتقاد ش��خصی من است که مربی 
خارجی اگر بیاید و کس��ی باش��د که نه فقط به تیم ملی بلکه به کل بسکتبال ما کمک کند، 
از او اس��تقبال می ش��ود. یک موضوع دیگر هم که خیلی به آن اعتقاد دارم، این اس��ت که آیا 
بس��کتبال ما در سایر جهات هم پیشرفت کرده است یا نه؟ پیشرفت بسکتبال را فقط نتیجه 
می بینیم؟ ما اگر دنبال پیش��رفت هستیم بسکتبال ما در همه موارد باید رشد کند. به عنوان 
مثال ما باید در بخش داوری، مربیان، بازیکنان، س��خت افزار، امکانات و ... پیشرفت کنیم که 

به جمیع آن ها پیشرفت می گویند.

عصرآزادی/ س�رویس ورزش�ی: ؛نشست روس�ای هیئت های 
کوه نوردی و صعودهای ورزش�ی شهرستان های  استان با حضور 
حبیب س�توده نژاد مدی�رکل ، جواد امان زاده معاون ورزش�ی و 
جابر اس�دی مدیر حراس�ت اداره کل ورزش و جوانان ، میرعلی 
آقاس�یدی رئیس هیئت کوه نوردی استان ، اعضای هیئت رئیسه 
و مدی�ران شهرس�تان ها در س�الن اجتماع�ات ورزش و جوانان 

برگزار شد .
عصرآزادی/ فرهادفرهادپور؛ مدیر کل ورزش و جوانان استان ضمن تقدیر 
از فعالیت های انجام یافت��ه در مجموعه هیئت کوه نوردی و صعودهای 
ورزش��ی اس��تان اظهار کرد: ورزش کوه ن��وردی از دیرب��از بعنوان یک 
ورزش مردم��ی ، مادر و پر طرفدار مورد اس��تقبال بوده و نیازمند برنامه 
ریزی اصولی اس��ت تا ضمن معرفی قابلی��ت های منحصر بفرد در حوزه 
حفظ س��امت فردی زمینه س��از آموزش های نوین ، کس��ب سکوهای 
قهرمانی در رش��ته صعودهای ورزشی و همالیانوردی و نیز حفظ محیط 
زیس��ت را فراهم آورد . حبیب س��توده نژاد با اش��اره ب��ه جایگاه قانونی 

و تش��کیاتی هیئت کوه نوردی اس��تان بعنوان مرج��ع تصمیم گیری و 
اباغ ضوابط و قوانین اباغی به روس��ای شهرستان ها و باشگاه های کوه 
ن��وردی افزود:اداره کل ورزش و جوان��ان حمایت کامل خود را از هیئت 
استان اعام داشته و انتظار داریم تمامی مسئولین و مدیران زیرمجموعه 
هیئ��ت کوه نوردی با تعامل بیش��تر و همدلی بتوانند جایگاه قبلی آن را 

بازگردانده و شاهد موفقیت های اساسی و مهم در آینده باشیم .
رئیس هیئت کوه نوردی اس��تان نیز با تقدیر از حمایت های بی دریغ 
مدیرکل ورزش اس��تان از رش��ته کوه نوردی و هیئت کوه نوردی گفت: 
باید با بهره جویی کامل از حمایت های اداره کل و فرصت بدس��ت آمده 
نگاهی نوین به این ش��اخه ورزش��ی داش��ت و با اص��اح و تغییر نگرش 
در تعاریف و همگام ش��دن با حرکت های جهانی در جهت رش��د رشته 

ورزشی کوه نوردی گام برداشت .
میرعلی آقاس��یدی ضمن تش��کر از فعالیت های روس��ای هیئت های 
شهرس��تانی اظهار کرد:انتظار داریم هیئت های شهرس��تان ها تعامات 
خود را با هیئت اس��تان افزایش داده و با تقویت تیم های مدیریتی خود 

زمینه س��از بروز تحولات زیرساختی ، توس��عه منابع انسانی ، آموزشی، 
قهرمانی در س��طح اس��تان و کشور باشیم . گفتنی اس��ت در پایان این 
مراس��م از هئیت های برتر شهرستان ها که بر اساس آیتم های ارزیابی 

عملکرد موفقی به ثبت رسانده بودند  با اهداء لوح ، تقدیر بعمل آمد .

مدیرکل ورزش و جوانان آذربایجان شرقی:

هیات کوه نوردی استان باید جایگاه برتر خود را در کشور بدست آورد

افتخار آفرینی کاراته کاران کارگران استان آذربایجان شرقی 
در لیگ کاراته کشور

کسب اولین مدال قهرمانی آسیا در تاریخ بوکس 
آذربایجان شرقی

عص�رآزادی/ س�رویس ورزش�ی:  تیم های انجم�ن کاراته 
کارگران استان آذربایجان شرقی در قالب تیم اوج پلاستیک 
در لی�گ آینده س�ازان و تیم بنیاد س�نجش در لیگ برتر با 

کسب برنز هر دو رده به کار خود پایان داد.
عص��رآزادی/ فرهادفرهادپور؛ هفته پایان��ی از رقابت های لیگ برتر و 
لیگ آینده س��ازان کاراته پسران با حضور ۴ تیم لیگ برتر و ۴ تیم 
لیگ آینده سازان در دو مرحله نیمه نهایی و فینال در سالن شهید 

افراسیابی تهران برگزار شد.
 رقابت های لیگ آینده س��ازان پس��ران با حضور ۵۳ تیم و در هشت گروه طی ۴ هفته  پیگیری 
ش��د و امروز با پیگیری رقابت های نیمه نهایی و فینال و معرفی چهار تیم برتر  به ایستگاه پایانی 
خود رس��ید که در پایان این دوره از رقابت های لیگ لیگ آینده س��ازان تیم میهن آریو قهرمان، 
تیم مجتمع صنعتی اس��فراین نایب قهرمان و تیم کانرودس��از آب و تیم اوج پلاستیک مشترکاً در 

جایگاه سوم ایستادند. 
 همچنی��ن در هفت��ه پایان��ی از رقابت ه��ای لیگ برتر کاراته پس��ران که با حض��ور ۴ تیم برتر 
در دو مرحل��ه نیم��ه نهای��ی و فین��ال تیم پ��اس قم )پون��وک( قهرم��ان، تیم میه��ن آریو نایب 
قهرم��ان و تی��م بنی��اد س��نجش و تی��م پاس فراج��ا مش��ترکاً در جایگاه س��وم ایس��تادند.کادر 
فن��ی ه��ر دو تیم انجمن کارگران اس��تان آذربایجان ش��رقی بعه��ده امیر پورمحمد)س��ر مربی(، 
 عل��ی اکب��ری غازانی )مرب��ی(، علی فرهنگی )سرپرس��ت (و بهروز حس��ین زاده )روابط عمومی (

بوده است.
 لازم به ذکر است هر دو تیم های انجمن کاراته کارگران استان که برای اولین بار در لیگ کاراته 

کشور شرکت کرده بودند توانستند  به ۲ برنز ارزشمند این رقابت ها دست پیدا کنند.

 عصرآزادی/ س�رویس ورزشی: بوکس�ور مراغه ای نخستین 
مدال آس�یایی بوکس آذربایجان ش�رقی بعد از انقلاب اسلامی را به 

گردن آویخت.
عصرآزادی/ فرهادفرهادپور؛ محمد محشری در مسابقات قهرمانی بوکس امید 
و جوانان آسیا، موفق به کسب مدال برنز شد.عیسی گلمحمدی رئیس هیات 
بوکس اس��تان آذربایجان شرقی ضمن تشکر از حمایت های مدیر کل محترم 
ورزش و جوانان استان آذربایجان شرقی و تبریک این موفقیت به جامعه بزرگ 
ورزشی استان گفت: این اولین مدال آسیایی بوکس ) بعد از انقلاب شکوهمند 
جمهوری اس��لامی ایران ( می باش��د که به استان  آذربایجان شرقی به ارمغان 

آمد.گلمحمدی گفت: محشری در اولین تجربه حضور خود در مسابقات آسیایی، در یک بازی نفس گیر به جواهر 
اومالاتیف ازبکستانی ) دارنده مدال طلای قهرمانی آسیا و جهان ( بازی را واگذار کرد و موفق به کسب مدال برنز 

شد.گفتنی است مسابقات قهرمانی بوکس امید و جوانان آسیا در تاشکند قزاقستان برگزار شد.
 پیام تبریک مدیرکل ورزش و جوانان اس�تان در پی کس�ب نخستین مدال تاریخ بوکس استان 

در مسابقات قهرمانی آسیا
حبیب ستوده نژاد مدیرکل ورزش و جوانان استان در پیامی کسب نخستین مدال تاریخ بوکس استان در مسابقات 
قهرمانی آسیا را تبریک گفت. در متن پیام مدیرکل ورزش و جوانان استان آمده است؛ بار دیگر لطف و عنایت خداوند 
همراه با تلاش، همت و غیرت بوکسور استان به ثمر نشست تا محمد محشری بوکسور غیور استان در میدانی بزرگ 
و در راس��تای کس��ب عزت و اقتدار ملی برای میهن عزیزمان توانست در لباس  تیم ملی بوکس جمهوری اسلامی 
ایران مدال برنز مسابقات قهرمانی آسیا را بدست آورد. اینجانب ضمن خسته نباشید و خدا قوت و عرض تبریک به 
ورزشکار شایسته استان، این افتخار را به خانواده، مربیان پرتلاش این ورزشکار ارزنده استان و جامعه ورزش کشور و  
آذربایجان شرقی تبریک و تهنیت عرض نموده و تمامی عزیزانی که برای حضور پر ثمر و کسب این موفقیت تلاش 

وافر از خود نشان دادند مراتب تقدیر و تشکر خود را اعلام می نمایم.

عصرآزادی/ سرویس ورزشی: شهردار تبریز از 
افتتاح 1۳ پروژه ورزشی شامل مجموعه اداری، 
ورزش�ی، تجاری و رفاهی باش�گاه ش�هرداری 
تبریز، چمن های مصنوعی، سالن های ورزشی 
چند منظوره و رینک دوچرخه س�واری خاوران 

تا پایان اردیبهشت ماه خبر داد.
عص��رآزادی/ فرهادفرهادپ��ور؛ یعقوب هوش��یار در 
بازدید هفتگی خود از پروژه های ورزش��ی شهر که به 
همراه پرویز هادی، رئیس کمیسیون ورزش و جوانان 
شورای اسامی ش��هر و مدیران شهرداری و در قالب 
ش��عار " جمعه های بدون تعطی��ل " انجام می گیرد، 
اظهار کرد : توس��عه زیرساخت ها و افزایش اماکن و 
س��رانه ورزشی در شهر تبریز یکی از نیازهای اساسی 
و مطالبات مهم شهروندان این شهر به شمار می رود 
که به صورت جدی مورد توجه ش��هرداری و شورای 

اسامی شهر تبریز قرار دارد.
وی با اشاره به آماده سازی پروژه شاخص مجموعه 
اداری، ورزشی و رفاهی باشگاه شهرداری تبریز برای 
افتت��اح در روزه��ای آتی اف��زود: این پ��روژه یکی از 
مهمترین پروژه های رفاهی ورزش��ی تبریز است که 
با نظارت و پیگیری های مستمر و با حمایت اعضای 
ش��ورای اسامی ش��هر، روزهای پایانی را جهت بهره 

برداری طی می کند.
ش��هردار تبریز با اشاره به پروژه های ورزشی افتتاح 
شده در س��ال گذشته عنوان کرد: پروژه های ورزشی 
افتتاح ش��ده در س��ال گذش��ته، از جمله اس��تادیوم 
ورزش��ی قویدل، زورخانه و برخی سالن های ورزشی، 

در حال حاضر نیز قابل بهره برداری هستند. 
وی خطاب به مدیران ش��هرداری تبریز تاکید کرد: 
انش��عابات آب، برق، گاز، فاضاب سالن های ورزشی 
افتتاح ش��ده و همچنینی مس��یر دسترسی آنها باید 
تامین ش��ود تا عاوه بر افتتاح قاب��ل بهره بردای نیز 

باشد.
هوش��یار همچنینی از مدیرعامل ش��رکت باشگاه 
ورزشی ش��هرداری تبریز خواست تا برنامه چگونگی 

بهره برداری از پروژه های جدید را ارائه کند. 
هوش��یار با اشاره به مشخصات پروژه فنی مجموعه 
اداری، ورزش��ی و رفاهی باش��گاه ش��هرداری تبریز 
خاطرنش��ان ک��رد: این پ��روژه با زیربنای س��ه هزار 
مترمربع و در هفت طبقه س��ازه ای با هزینه کرد ۴۲۰ 
میلیارد ریال در خیابان ورزش در دست احداث است 

که آخرین مراحل اجرایی را پشت سر می گذارد.  
وی اضاف��ه کرد : همزمان با این پ��روژه ۱۲ پروژه 

ورزش��ی دیگر همچون چمن های مصنوعی، س��الن 
های ورزش��ی چندمنظوره و رینک دوچرخه س��واری 

خاوران نیز به بهره برداری می رسد.  
ش��هردار تبریز با اش��اره ب��ه بودجه ه��زار میلیارد 
تومانی برای احداث پروژه های ورزش��ی یادآور ش��د 
: هزار میلیارد تومان برای اجرای ۵۵ پروژه ورزش��ی 
اختصاص یافته اس��ت ک��ه برخ��ی از آن پروژه ها به 
بهره ب��رداری رس��یده و برخ��ی دیگر امس��ال افتتاح 
می شوند.   هوشیار ورزش و سامت جامعه را اولویت  
دوره فعلی مدیریت شهری دانسته و ابراز کرد: مطابق 
وع��ده خود در روزهای آغازی��ن دوره فعلی مدیریت 
شهری مبنی بر ش��روع روزهای خوب ورزش تبریز، 
امسال پروژه های مختلف ورزشی میزبان ورزشکاران 
تبری��زی در رش��ته های مختل��ف فوتس��ال، فوتبال، 
والیبال، گلف، اسکواش، شنا دوچرخه سواری، ورزش 

همگانی و سایر ورزش ها خواهند بود.  
وی ادام��ه داد: ت��اش کردی��م اولوی��ت اج��رای 
پروژه ه��ای ورزش��ی مناطق کم برخوردار ش��هر و به 

خصوص محات فاقد امکانات ورزشی باشد.
گفتنی اس��ت ۱۳ پروژه س��اختمان رفاهی، اداری، 
تجاری و ورزش��ی، زمین ورزشی ستارخان، استادیوم 
ورزش��ی بهش��تی، زمی��ن ورزش��ی ت��اش، س��الن 
چندمنظ��وره چ��اوان با پ��روژه های جانبی، س��الن 
فضیلت، سالن شمس، س��الن ورزشی خاوران، زمین 
ورزش��ی پارک مش��روطه، زمین ورزشی کوی پلیس 
و رین��ک دوچرخه خ��اوران تا پایان اردیبهش��ت به 

بهره برداری می رسند.

عصرآزادی/ سرویس ورزشی: مس�عود سعادتی، در سخنرانی 
قب�ل از خطبه ه�ای نم�از جمعه تبری�ز، گفت: امس�ال در تلاش 
هس�تیم تا فضای ورزشی به ویژه در مدارس دخترانه در اولویت 

قرار گرفته و شاهد افزایش آن باشیم.
عص��رآزادی/ فرهادفرهادپ��ور؛ وی افزود: هفته ی معل��م بهانه ای برای 
ی��ادآوری اهمیت و جایگاه مقام معلم اس��ت و تجلیل از ارزش و جایگاه 
معلم حتماً محدود به دوره ی زمانی خاص نیست و تمام ایام سال وظیفه 

داریم همیشه از زحمات آنها قدردانی کنیم.
وی ادام��ه داد: معلمی اگر به دیده ی ش��غل و کار ادارای بوده و بدون 
ایث��ار، اخاص و مس��ئولیت پذیری باش��د نتیجه ای به دنب��ال نخواهد 

داشت.
سعادتی با بیان اینکه انقاب اسامی یک انقاب فرهنگی است، گفت: 
وجود شخصیت های بزرگی همچون شهید مطهری، باهنر، مفتح، رجایی 
که معلم و رهبران سیاسی انقاب اسامی بودند برای تک تک ما مایه ی 

افتخار و مباهات است.
مدی��رکل آموزش و پرورش آذربایجان ش��رقی با بی��ان اینکه آموزش 

پرورش اس��تان با تمام همت خود در تاش اس��ت تا بزرگترین رسالت 
خود را به نحو احس��ن به س��رانجام برس��اند، خاطر نش��ان کرد: یکی از 
اولویت های آموزش و پرورش، بحث پرورش  و تربیت دانش آموزان است 
و به قدری مس��ئله ی مهمی اس��ت که رهبر معظم انقاب نیز در دیدار 

اخیر خود با معلمان به آن تاکید کردند.
وی افزود: استان آذربایجان شرقی از نظر بررسی آسیب های احتمالی 

اجتماعی در مدارس جزو استان های پیشتاز است.
وی با بیان اینکه وجود آسیب های اجتماعی در مدارس غیرقابل انکار 
است، اظهار کرد: باور داریم حتی یک مشکل در تربیت دانش آموزان غیر 

قابل تحمل بوده و باید در اسرع وقت حل شود.
وی با بیان اینکه مسائلی بازمانده از دوران کرونا وجود دارد که همه ی 
ما نسبت به حل این مسائل وظیفه داریم، ادامه داد: طرح رصد آسیب های 
اجتماع��ی در مدارس که اولین قدم پالایش اطاعات و غربالگری بوده و 

بیش از ۸۰ درصد دانش آموزان در این طرح غربالگری شده اند.
س��عادتی اذعان کرد: در ح��ال حاضر در بی��ش از ۸۰ درصد مدارس 

استان در هفته حداقل یک نماز جماعت برگزار می شود.

وی با بیان اینکه س��ال گذشته در بین اس��تان های بزرگ با کمترین 
مش��کل از کمبود معل��م مواجه بودیم، گفت: آم��وزش و پرورش در امر 
تربیت بدون مش��ارکت خانواده ها نمی تواند موفق ش��ود و تحقق س��ند 

تحول بنیادین آموزش و پرورش با حضور والدین انجام پذیر است.

افزایش 1/5 برابری فضای ورزشی در مدارس آذربایجان شرقی

بهره برداری از ۱3 پروژه ورزشی تا پایان اردیبهشت ماه 
شهردار تبریز خبر داد:
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صداقت: تجلیل از 
پیشکسوتان ورزش 
تبریز ادامه خواهد 
داشت 



www.asrazadionline.ir
خبار شهرستان ا

خبر

ش��هردار تبریز در بازدید از رون��د اجرای پروژه 
س��اختمان مرکز کنترل ترافیک و مدیریت بحران 
شهرداری دس��تورات لازم جهت تسریع در اجرای 

این پروژه را صادر کرد.
یعقوب هوشیار روز یکشنبه در بازدید میدانی از 
روند پیش��رفت فیزیکی این پروژه اظهار کرد: این 
پروژه با هدف بهبود خدمت رس��انی در امر ترافیک 
و مدیریت بحران کانش��هر تبریز در حال احداث 
اس��ت و با اتمام آن شاهد خدمات مطلوبی در این 

امر خواهیم بود.
وی ضم��ن قدردانی از تاش های ش��بانه روزی 
شرکت عمران و توسعه آذربایجان به عنوان مجری 
ط��رح و همراهی ش��هرداری منطق��ه ۱ به عنوان 
کارفرم��ا در این پروژه، دس��تورات لازم برای رفع 

موانع، تسریع و بهره برداری این پروژه را صادر کرد. 
وی خاطرنش��ان کرد: این پروژه با زیربنای ۷۰۰۰ 
مترمربع در ۵ طبقه س��ازه ای با هدف دستیابی به 
مرکز کنترل ترافیک و مدیریت بحران ش��هری در 
س��طح اس��تانداردهای مدرن روز در حال احداث 

است.
به گ��زارش ایس��نا، به نق��ل از رواب��ط عمومی 
ش��هرداری تبریز، ب��ه گفته ش��هردار تبریز پروژه 
س��اختمان مرکز کنترل ترافیک و مدیریت بحران 
ش��هرداری با تم��ام ت��وان و با تکیه ب��ر تخصص 
مهندس��ان و عوامل فنی و عمرانی شرکت توسعه 
و عمران آذربایجان در حال اجرا بوده و بر اس��اس 
زمان بندی ارائه شده پیش بینی می شود طی سال 

جاری به بهره برداری برسد.

 عصرآزادی /سرپرس�تی البرز، مدیر کل بهزیستی استان البرز 
گفت که طی یکسال گذشته  ۴۶ هزار و ۴۴۰ تماس تلفنی با مرکز 

اورژانس اجتماعی این استان برقرار شده است. 
" وجیهه محمدی فلاح " روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: 
از این تعداد ۲۱ درصد تماس ها مرتبط با خدمات اورژانس اجتماعی بوده 
و حدود ۷۹ درصد موارد شهروندان جهت پیگیری مسایل غیر مرتبط از 
جمله درخواس��ت راهنمایی و ارجاع به مراکز درمانی، مسایل بهداشتی، 

خدمات مشاوره ای تماس گرفته شده است.
وی ادام��ه داد: بیش��ترین فراوان��ی در تماس های مرتب��ط، به ترتیب 
مربوط به اختلاف��ات حاد خانوادگی، کودک آزاری، همس��رآزاری، افکار 
خودکشی، س��المند آزاری، اقدام به خودکشی و فرار از منزل بوده است.

محمدی فلاح گفت: بهزیس��تی البرز با دارا بودن تعداد ۶ مرکز اورژانس 
اجتماعی در محمد ش��هرکرج ، کمالش��هرکرج، مرکز کرج، شهرس��تان 

فردیس، شهرس��تان نظرآباد و شهرستان س��اوجبلاغ به افراد در معرض 
آس��یب، آس��یب دیده اجتماعی و به افرادی که به هر دلیلی در ش��رایط 
بحرانی به سر می برند خدمات تخصصی ارایه می کند.مدیرکل بهزیستی 

البرز بیان کرد: فعالیت های سازمان بهزیستی به ویژه در زمینه آسیب های 
اجتماعی مردم محور است که مردم می توانند به وسیله شماره تلفن ۱۲۳ 
ی��ا مراجعه حضوری به پایگاه های اورژانس اجتماعی در شهرس��تان ها از 
خدمات اورژانس اجتماعی بهره مند ش��وند.وی افزود: وظیفه ذاتی مراکز 
۱۲۳ ) مرک��ز فوریت های اجتماعی( در ارایه انواع خدمات روانشناس��ی، 
مددکاری، درمانی، حقوقی به جامعه هدف است.محمدی فلاح بیان کرد: 
نحوه پذیرش مددجویان به ۲ صورت خود معرف و ارجاعی می باش��د و 
ارجاعات نیز به ۲ ش��یوه درون س��ازمانی )توسط خط اورژانس اجتماعی 
۱۲۳، خدمات س��یار اورژانس اجتماعی و س��ایر مراکز وابسته به سازمان 
بهزیس��تی در حوزه های گوناگ��ون( و برون س��ازمانی )از طریق مراجع 
قضایی، مراجع انتظامی و س��ایر س��ازمان ها و نهادها( صورت می گیرد 
و جامع��ه هدف پس از پذیرش از خدم��ات تخصصی مورد نیاز بهره مند 

خواهند شد.

بیش از ۴۶ هزار تماس با مرکز فوریت های اجتماعی بهزیستی البرز برقرار شد

 بهبود خدمات رسانی شهرداری تبریز
با بهره برداری از مرکز کنترل ترافیک و مدیریت بحران

شهردار تبریز مطرح کرد

کارگران نماد توسعه و پیشرفت هستندتمام پروژه های عمرانی ملزم به پیوست مطالعاتی هستند
عصرآزادی / سرپرستی البرز، جواد چپردار عضو شورای 
ش�هر کرج گفت: خبرنگاران در طول سالهای گذشته و به 
ویژه طی دو سال اخیر، فارغ از نقد، گلایه و اختلاف نظری 
که به ش�ورا داش�تند، باور دارم خروجی تمام این اتفاقات 
منحربه این ش�ود که م�ا تلاش کنیم و اگر برنامه اش�کال 

دارد، اصلاح کنیم.
وی افزود: اگر این اصلاح برنامه در راس��تای اقدامات عملی در 
حوزه مدیریت شهری، بتواند منافع مردم را تامین کند، باید تشکر 

کنیم از خبرنگارانی که ما را نقد کردند.
چپردار گفت: برای بعضی از انتقادات در حوزه شهری، اصلاح و اقدامات بر اساس نقد اصحاب رسانه، پیگیری 

شده است و علاقه مند هستم این ارتباط رسانه و شورا ادامه دار و تقویت شود.
این عضو ش��ورا افزود: مدیریت ش��هری ملزم شد در هر پروژه عمرانی و ترافیکی بحث زیست محیطی را در 

کمسیون مربوطه و نهایتا در صحن علنی شورا مصوب کنند.
وی گفت: تمام پروژه های عمرانی در حوزه حمل و نقل، ترافیک و شهرس��ازی با هر ش��رایط و اندازه ای که 
هستند، مدیریت شهری ملزم است که پیوست مطالعات را ارائه کند. این مورد منجر به اطلاعات بیشتر شورا 
نس��بت به پروژه خواهد ش��د لذا هیچ پروژه ای در شورای شش��م وجود ندارد که قبل از اجرا، پیوست زیست 

محیطی، مطالعه، مطرح و مصوب نشده باشد.

عصرآزادی / سرپرستی البرز، شهردار کرج، کارگران را 
نماد و مفهومی از توس�عه و پیشرفت شهر برشمرد و این 
روز را به همه کارگران بویژه کارگران ش�اغل در مجموعه 

مدیریت شهری تبریک گفت.
مهرداد کیانی کارگران را س��ربازان خط مقدم رش��د و آبادانی 
خوان��د و افزود: آن��گاه که تجلیل از مقام کارگر و رس��یدگی به 
این قشر مورد توجه قرار گیرد، می توانیم انتظار تحقق اهداف را 
داشته باش��یم.  کیانی بر مظلومیت قشر بزرگ کارگر در جامعه 
اشاره کرد و ادامه داد: برغم اینکه اغلب کارهای بزرگ به واسطه 

تلاش این افراد انجام می گیرد اما متاسفانه این قشر از کمترین میزان توجه و حمایت بهره می برند.  وی اضافه 
کرد: به واقع اگر کارگران پرتلاش و زحمت کش��ی نباشند که برنامه های مدیران بالادستی را به اجرا درآورند 
عملًا موفقیتی برای مسئولان قابل تصور نخواهد بود.  شهردار کرج تاکید کرد: با این وصف حمایت از کارگر، 
حمایت مس��تقیم و اساس��ی از تولید، توسعه و آبادانی است.  به گفته کیانی، شهرداری از جمله دستگاه هایی 
اس��ت ک��ه با وج��ود و همراهی کارگران به موفقیت دس��ت می یابد و از این حیث ق��دردان زحمات تک تک 
این عزیزان هس��تیم.  وی، اذعان کرد: در ش��هرداری کرج از طریق اقداماتی چون پرداخت به موقع حقوق و 
دستمزد، ارائه خدمات بیمه ای و درمانی، تعیین شرایط و ساعات کاری بر اساس قوانین کار جمهوری اسلامی 

بخشی از نیازهای این قشر را مرتفع نموده و به توسعه شهر کمک کنیم.
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مدیرکل آموزش و پرورش کرمانشاه:

 روی »کیفیت بخشی به نظام آموزشی« 
و »تقویت مدارس دولتی« تمرکز داریم

  عصرآزادی /سرپرس�تی کرمانش�اه، 
سلمان محمدی مدیر کل آموزش و پرورش 
استان کرمانشاه در این مراسم با اشاره به 
نق�ش مه�م معلم�ان در تعلی�م و تربیت 
صحیح دانش آموزان، افزود: همه ما در هر 
جایگاهی که هستیم باید قدردان زحمات 

معلم های خود باشیم.
مدیرکل آموزش و پرورش اس��تان کرمانشاه 
با اش��اره به تهیه نقشه راه سند تحول بنیادین 

آموزش و پرورش، گفت: الگوی مدرس��ه در تراز س��ند تحول بنیادین آموزش و پرورش تدوین شده 
و قرار ش��ده این الگو در یک برنامه س��ه ساله در همه مدارس پیاده شود. وی افزود: از مهرماه امسال 
این الگو در ۲۰ درصد مدارس دولتی اجرا خواهد شد و در سال تحصیلی بعد ۴۰ درصد و سال بعد 
از آن هم ۴۰ درصد دیگر مدارس زیر پوشش این طرح خواهند رفت. وی اضافه کرد: همچنین قرار 
ش��ده مهر ماه امسال ۵۰ درصد مدارس غیردولتی و خاص هم بر اساس الگوی مدرسه در تراز سند 
تحول بنیادین آموزش و پرورش اداره شوند. محمدی در ادامه اشاره ای هم به آثار مثبت اعمال معدل 
امتحانات نهایی در نتیجه آزمون سراسری داشت و گفت: نتیجه اجرای این طرح در مناطق محروم 
به خوبی خود را نشان داد. به عنوان مثال در استانی مثل کرمانشاه در حالی که در گذشته هیچ رتبه 
برتری در کنکور نداشتیم، سال گذشته دو رتبه برتر کنکور و ۲۷ رتبه زیر ۱۰۰ و بیش از۲۷۰ رتبه 
زیر هزار داش��تیم.مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمانشاه با بیان اینکه بنا داریم امسال روی دو 
موضوع کیفیت بخشی به نظام آموزشی و تقویت مدارس دولتی به عنوان دو مطالبه اصلی مقام معظم 
رهبری در حوزه تعلیم و ترتیب تمرکز کنیم، گفت: در جهت کیفیت بخشی به نظام آموزشی برای 
بالا بردن معدل امتحانات نهایی دانش آموزان برنامه ریزی کرده ایم.  وی در ادامه اشاره ای هم به اجرای 
طرح شهید سید محمدسعید جعفری در استان داشت و گفت: در این طرح اردوهای دانش آموزی به 
عنوان بستری برای تعلیم و تربیت دانش آموزان مورد توجه قرار گرفته و این طرح در نهایت شناسایی 
استعدادهای دانش آموزان را دنبال می کند.محمدی همچنین با اشاره به اجرای طرح شهید سلیمانی 
در راستای تجهیز مدارس به امکانات ورزشی، گفت: در ۱,۵ سال گذشته قریب ۶۰ مکان ورزشی با 
هدف نهادینه کردن س��احت زیستی بدنی در مدارس استان کرمانشاه ایجاد شده است. وی با اشاره 
به افزایش س��هم آموزش و پرورش از اعتبارات عمرانی شهرستان ها گفت: سهم آموزش و پرورش از 
اعتبارات عمرانی شهرس��تانها از ۳۰ میلیارد تومان در س��نوات قبل به ۱۰۰ میلیارد تومان در س��ال 
گذشته رسید و امیدواریم در بودجه امسال شاهد توجه بیشتر به آموزش و پرورش در اختصاص بودجه 
باشیم.کس��ب رتبه برتر ش��ورای آموزش و پرورش استان در سطح کشوری، کسب رتبه برتر شورای 
تحقیقات آموزش و پرورش و نیز رتبه برتر در اجرای پروژه مهر از مهمترین افتخارآفرینی های دستگاه 

تعلیم و تربیت استان کرمانشاه در سال گذشته بود که محمدی از آنها یاد کرد.

در سال ۱402 صورت پذیرفت:

نشت یابی بیش از ۴۰ هزار کیلومتر شبکه و انشعاب گاز در 
استان اصفهان

 عصرآزادی /سرپرستی اصفهان، بیش 
از ۴۰هزار کیلومتر ش�بکه و انش�عاب گاز 
توسط شرکت گاز استان اصفهان در سال 

۱۴۰۲ نشت یابی شده است.
 ابوالقاس��م عس��کری، مدیرعامل شرکت گاز 
اس��تان اصفهان اظهار ک��رد: به منظور حفظ و 
صیان��ت از دارایی ه��ای مل��ی و افزایش ایمنی 
و در راس��تای گازرس��انی ایمن و مس��تمر، هر 
ساله تمامی شبکه ها، تأسیسات و ایستگاه های 

گازرسانی نشت یابی می شود. عسکری افزود: در سال ۱۴۰۲ بیش از ۴۰ هزار کیلومتر شبکه و انشعاب 
 CGS/TBS، TBS ، MS و CGS و بیش از ۵ هزار و ۹۰۰ ایستگاه شامل ایستگاه های تقلیل فشار
MRS ، نشت یابی شده است.وی، با اشاره به اینکه برنامه های مدونی برای شناسایی و رفع نشتی ها 
در شرکت گاز استان تدوین شده که تحقق این اهداف می تواند زمینه ساز ارائه خدمات بدون حادثه 
و جلوگیری از هدررفت منابع انرژی باش��د، تصریح کرد: نش��ت یابی و رفع فوری نش��تی احتمالی از 
اولویت های اصلی شرکت گاز استان اصفهان است و در این زمینه هر ساله به طور مستمر و منظم، 
همکاران تلاشگر نشت یاب و بهره برداری در سطح شهر و استان نسبت به نشت یابی و رفع نشتی ها 
از شبکه ها و تأسیسات اقدام می کنند.  مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان ، ضمن تشریح عوامل 
مختلف نشتی شبکه های گازرسانی که شامل فرونشست زمین به دلایل مختلف از جمله خشکسالی، 
حفاری های غیرمجاز و بدون هماهنگی، تنش های ناشی از عبور وسایل نقلیه سنگین است، بیان کرد: 
در این زمینه از مردم و مسئولین سازمان ها و ادارات تقاضامندیم در صورت مشاهده هر گونه شرایط 
ناایمن، مراتب را به مرکز امداد شبانه روزی گاز استان به شماره ۱۹۴ اطلاع دهند. همچنین از هرگونه 

حفاری، دست کاری علمک، رگولاتور و کنتور در سراسر استان خودداری کنند.

برداشت گندم از مزارع کرمانشاه آغاز شد
 عصرآزادی /سرپرس�تی کرمانش�اه، 
رئیس س�ازمان جهاد کش�اورزی اس�تان 
از  گن�دم  برداش�ت  آغ�از  از  کرمانش�اه 
گندمزارهای مناطق گرمسیری استان خبر 

داد. 
علی چاله چاله با بیان اینکه امسال ۴۲۹ هزار 
هکتار گندم در اس��تان کرمانشاه کشت شده، 
گفت: پیش بینی می شود حدود ۱.۱ میلیون تن 
گندم در اس��تان تولید و بیش از ۸۰۰ هزار تن 

آن تحویل مراکز خرید تضمینی گندم در استان شود.وی افزود: امسال ۴۰ هزار هکتار از گندم کشت 
شده در مزارع استان، گندم دوروم بوده که پیش بینی می شود ۱۳۵ هزار تن از محصول تولیدی استان 
گندم دوروم که گندم مورد نیاز کارخانجات ماکارونی است، باشد.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
کرمانشاه با اشاره به فعال شدن ۷۰ مرکز خرید تضمینی گندم در استان کرمانشاه، گفت: کار برداشت 
گندم در اس��تان توسط ۱۵۰۰ دستگاه کمباین انجام خواهد شد که ۸۰۰  کمباین آن بومی استان 
اس��ت.وی گفت: تا این لحظه قیمت خرید تضمینی گندم به ازای هر کیلوگرم محصول ۱۷ هزار و 
۵۰۰ تومان تعیین شده و نرخ خرید تضمینی گندم دوروم هم ۱۸ هزار تومان است.چاله چاله افزود: 
برداشت گندم از گندمزارهای استان کرمانشاه از امروز )یازدهم اردیبهشت( در مناطق گرمسیر استان 
در شهرستان قصرشیرین شروع شده و تا حدود شهریور ماه در مناطق سردسیر استان در شهرستان 

سنقروکلیایی ادامه خواهد داشت.

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان تیران و کرون خبر داد؛

 پیشرفت 3۰درصدی طرح تکمیل باند دوم محور
 تیران به سامان

عصرآزادی /سرپرستی اصفهان، رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان تیران و کرون 
گفت: پیشرفت طرح تکمیل باند دوم محور بین استانی تیران- سامان به ۳۰درصد رسید.

س��عید کاش��فی رئیس اداره راه و شهرس��ازی شهرس��تان تیران و کرون با بیان اینکه یکی از 
طرح های راهس��ازی مهم این شهرس��تان، احداث باند دوم محور تیران )استان اصفهان( سامان 
)اس��تان چهار محال و بختیاری( اس��ت، اظهار کرد: طول کل این محور در محدوده شهرس��تان 
تیران و کرون ۲۳ کیلومتر اس��ت که بخش هایی از آن در س��ال های گذش��ته، احداث و به بهره 
برداری رس��یده اس��ت.  وی افزود: پروژه انتهایی محور تیران- سامان به طول ۱۵ کیلومتر باقی 
مانده که ۳ کیلومتر آن تا مرحله اجرای بیس پیش��رفت فیزیکی داش��ته و پنج کیلومتر آن در 
مرحله خاکبرداری اس��ت.  کاشفی خاطرنشان کرد: پیش��رفت طرح تکمیل باند دوم محور بین 
استانی تیران- سامان به ۳۰ درصد رسید.  وی با اشاره به اینکه بخش اعظمی از ترافیک استان 
چهار محال و بختیاری به غرب استان اصفهان از این محور تأمین می شود، اظهار امیدواری کرد 
با تأمین اعتبار حدود ۱۰۰ میلیارد تومانی مورد نیاز برای تکمیل باند دوم محور تیران- سامان، 
پروژه تکمیل و به بهره برداری برس��د.  شهرس��تان تیران و کرون پل ارتباطی بین س��ه اس��تان  

چهارمحال و بختیاری، اصفهان و خوزستان است.  

جشنواره فرهنگی ورزشی عشایر 
آذربایجان شرقی 28 اردیبهشت 

برگزار می شود
رئیس گروه ورزش روس�تایی و عشایری اداره کل 
ورزش و جوانان آذربایجان شرقی از برگزاری بیست 
و نهمین دوره جش�نواره فرهنگی ورزش�ی عشایر 

استان در ۲۸ اردیبهشت ماه جاری خبر داد.
به گزارش ایرنا، ش��اهرخ ش��فیعی روز یکشنبه با اعلام 
این خبر در جمع خبرنگاران اظهار کرد: دش��ت هارنا واقع 
در بخش آبش احمد شهرس��تان کلیبر که محل برگزاری 
این رویداد فرهنگی ورزش��ی اس��ت با توج��ه به بارندگی 
های اخیر، از شرایط مطلوبی برای برگزاری برخودار شده 

است.
وی افزود: با برنامه ریزی دقیق و با همکاری دستگاه های 
اجرایی، امیدواریم این دوره از جشنواره را به نحو شایسته 
 برگزار و زمینه حضور بیشتر عشایر در این جشنواره را فراهم

کنیم.
در این جش��نواره مردان و زنان عشایری در رشته های 
مختل��ف از جمله س��وارکاری، طناب کش��ی، مچ اندازی، 
دوومیدانی و انواع ب��ازی های بومی و محلی با هم رقابت 

می کنند.
ش��فیعی با قدردانی از همکاری دس��تگاه های مختلف 
دربرگ��زاری این رویداد بزرگ خاطرنش��ان کرد: برگزاری 
چنین رویداد بزرگی که هزاران نفر را برای تماشای آن به 
این منطقه می کش��اند، کار بسیار سختی است و نیازمند 

همکاری تمامی دستگاه ها است.
رئیس گروه ورزش روستایی و عشایری اداره کل ورزش 
و جوانان استان اضافه کرد: هدف از برگزاری چنین رویداد 
هایی، زنده نگه داشتن آداب و رسوم روستایی و عشایری 
اس��ت و در این جشنواره مردان و زنان عشایری در رشته 
های مختلف از جمله سوارکاری، طناب کشی، مچ اندازی، 
دوومیدانی و انواع ب��ازی های بومی و محلی با هم رقابت 

می کنند.
ش��فیعی گف��ت: از نفرات برتر رقابت های ورزش��ی این 
جش��نواره تجلیل خواهد ش��د ضمن اینک��ه برنامه های 
جنبی فرهنگی نظیر نمایش صنایع دس��تی و محصولات 

عشایری نیز در این جشنواره برگزار خواهد شد.
به گ��زارش ایرنا، جش��نواره فرهنگی ورزش��ی عش��ایر 
آذربایجان ش��رقی که بیست و هشت دوره از برگزاری آن 
گذشته در سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به دلیل شیوع کرونا 

و اعمال محدودیت های اجتماعی برگزار نشد.
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بزرگداشت نیمای آواز ایرانی در چهل و 
ششمین نشست »آیین آواز«

نشس�ت  شش�مین  و  چه�ل 
آواز«  »آیین  تخصصی آموزش�ی 
استاد غلامحسین  بزرگداشت  با 
بنان سه شنبه ۱۸ اردیبهشت ماه 
در فرهنگسرای ارسباران برگزار 

می شود.
به گزارش ایسنا، چهل و ششمین 
نشست تخصصی آموزش��ی »آیین آواز« به بزرگداشت استاد غلامحسین بنان 
اختصاص دارد؛ خواننده ای که به سبب نوآوری هایش جایگاه او در آواز ایرانی 

به جایگاه نیما یوشیج -شاعر نوپرداز- در شعر و ادبیات تشبیه شده است.
در این نشس��ت که سه ش��نبه ۱۸ اردیبهشت ماه ساعت ۱۸ با اجرای حمید 
س��هرابی در فرهنگس��رای ارس��باران برگزار می شود، پنج س��خنرانی فنی و 
تخصصی توس��ط پنج پژوهش��گر و موس��یقی دان به همراه اجرای آواز توسط 

چهار خواننده و نوازندگان همراهشان تدارک و پیش بینی شده است.
علی رس��تمیان مدرس و خواننده باس��ابقه از ش��ناخت دیرینه اش از شیوه 
و ص��دای بنان خواهد گفت. »واکاوی بی توجهی اهال��ی آواز به میراث بنان« 
عن��وان س��خنرانی بهروز وجدانی پژوهش��گر موس��یقی خواهد بود و یس��نا 
خوش فکر خواننده و مدرس آواز نیز س��خنرانی ای ب��ا عنوان »بنان میراث دار 
آواز« خواهد داش��ت. همچنین عنوان س��خنرانی بهروز مبصری »نقش بنان 
در آواز ایرانی و اجراهای ارکس��ترال« است و علی شیرازی هم درباره »بنان و 

ساختار موسیقایی صدا در آواز جدید ایران« سخنرانی می کند.
محمدهاشم احمدوند، شهریار شهریاری، حسام صحرایی و امیرعلی هاشمی 
چهار خواننده ای هس��تند که هر یک به همراه گروه موس��یقی همراهشان به 

اجرای آواز و چند تصنیف خواهند پرداخت.

تنظیم متفاوت از یک قطعه موسیقی نواحی ایران
مهدی وجدانی آهنگساز و رهبر 
 »DONDOBAY« ارکستر قطعه
دوندوب�ای را ب�ا تنظی�م متفاوت 

منتشر کرده است.
مه��دی  ایس��نا،  گ��زارش  ب��ه 
وجدان��ی آهنگس��از و رهبر ارکس��تر 
درب��اره ای��ن کار توضی��ح داد: قطعه 
»DONDOBAY« براساس موسیقی ش��مال خراسان است که این قطعه را 
برای کوارتت زهی که ش��امل دو ویلن، یک ویولا و یک ویلنس��ل تنظیم و سعی 
کردم که به ساختار و بافت اثر لطمه ای وارد نشده و آن را حفظ کنم. همچنین در 
یک بخش هایی نیز سعی کردم در تنظیم از فرهنگ و آیین موسیقی آن منطقه 
استفاده کنم. به هر حال همه ما می دانیم که آن ها در این قطعه علاوه بر موسیقی 
که با دوتا خراسانی اجرا می کنند، رقص هایی همانند رقص چوب نیز دارند و سعی 
ک��ردم که این قطعه را نوعی تنظیم کنم ک��ه بتوانیم آن ریتم و رقص ها را نیز با 
هارمونی مدرن بشنویم. مدرس آکادمی هنرهای مدرن استانبول ادامه داد: بحث 
موسیقی شمال خراسان را نیز تمام مردم ایران می دانند که از قدیم مهد فرهنگ 
و تمدن بوده و به دلیل وسعت جغرافیایی که داشته، سرشار از موسیقی و فرهنگ 
بوده و همینطور فرهنگ کتبی شفاهی همانند شاهنامه، لیلی و مجنون، شاه صنم 
و... که آن قدر خراس��ان گسترش داش��ته که موسیقی آن شامل خراسان شمال، 
ش��رق، جنوب است، به دلیل اینکه در آن منطقه، اقلیت های کرد، ترک، ترکمن 
و دامنه وس��یعی از این گویش ها هستند، سبک های مختلف موسیقی نیز در آن 
منطقه وجود دارد و به همین علت بخش خراسان و موسیقی آن حائز اهمیت بوده 
است. او اضافه کرد: از دوران موسیقی کلاسیک و دوره رمانتیک مشاهده می کنید 
ریشه اکثر موسیقی های آن دوره، بر اساس موسیقی های فولک یا محلی آن بوده 
که نمونه های آن در آثار بتهوون، برامز، فرانس ش��وبرت و... بوده است. منشاء 
اصلی موسیقی تمام آهنگسازان کلاسیک و معاصر، به موسیقی محلی، فولک 
و نواها و آواهایی که در آن زمان داشتند، برمی گردد.وجدانی همچنین گفت: 
به نظرم ش��نیدن موس��یقی های فولکلور که در هر بخشی از کشور و شنیدن 
آن ها با تنظیم های جدید، می تواند س��رآغاز اتفاق جدید در موس��یقی کشور 
باشد به دلیل اینکه این آثار قابلیت این را دارند که این ملودی ها برای ارکستر 
س��مفونیک و یا ارکس��تر ملی تنظیم شوند و این آثار بسیار جذاب و شنیدنی 
خواهد بود چرا که قطعا این ها در بن مایه ایرانی ها بوده و با این قطعات ارتباط 
می گیرند. رهبرارکس��تر MSA استانبول در پایان نیز گفت: این قطعات را با 
ساختار مدرن و معاصر تنظیم کردم، قطعا اگر از سازهای اصیل ایرانی استفاده 
می کردم، شاید حس و حال آن تغییر پیدا می کرد. به شخصه علاقه داشتم که 
قطع��ات را به صورت مدرن تنظیم کنم یعنی جغرافیای آن را مقداری جهانی 
ببینم. به همین علت، س��ازها را در کوارتت زهی آوردم که که تماما س��ازها 

کلاسیک هستند.

توسط رئیس جمهور انجام شد

ابلاغ ماده واحده »تأیید انتخاب دبیر 
شورای فرهنگ عمومی«

رئیس  جمهور و رئیس ش�ورای عالی انق�لاب فرهنگی ماده واحده 
»تأیید انتخاب دبیر شورای فرهنگ عمومی« که در جلسه ۸۹۷ مورخ 
۱۴۰۲/۱۲/۰۸ شورای عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسیده است، را 

برای اجرا ابلاغ کرد.
به گزارش ایسنا،  سیدابراهیم رئیسی، ماده واحده »تأیید انتخاب دبیر شورای 
فرهنگ عمومی« که در جلس��ه ۸۹۷ مورخ ۱۴۰۲/۱۲/۰۸ ش��ورای عالی انقلاب 
فرهنگی به تصویب رسیده است را به این شرح برای اجرا به وزارت فرهنگ و ارشاد 
اس��لامی و ش��ورای فرهنگ عمومی ابلاغ کرد: »ماده واحده »تأیید انتخاب دبیر 
ش��ورای فرهنگ عمومی« که در جلس��ه ۸۹۷ مورخ  ۱۴۰۲/۱۲/۰۸شورای عالی 
انقلاب فرهنگی براس��اس مصوبه جلسه ۴۶۳ مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲۴ شورای معین 
شورای عالی انقلاب فرهنگی )به پیشنهاد وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی( به تصویب 
رس��یده است به ش��رح ذیل برای اجراء ابلاغ می گردد:»ماده واحده- با استناد به 
ماده ۲ آیین  نامه شورای فرهنگ عمومی )مصوب جلسه ۳۹۸ مورخ ۱۳۷۶/۰۳/۲۰ 
شورای عالی انقلاب فرهنگی و اصلاحات بعدی آن(، خانم عاطفه خادمی به عنوان 

دبیر شورای فرهنگ عمومی انتخاب می  شود«.

روزنامه فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی، ورزشی و سیاسی
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مراسم تشییع پیکر مس�عود اسکویی که در میان 
اهالی رادیو گزارش�گران و گویندگان رادیو به صدای 
خاص معروف بود، از مقابل مس�جد بلال صداوس�یما 

برگزار شد.
به گزارش خبرنگار ایسنا، مراسم تشییع مسعود اسکویی 
امروز � ۱۶ اردیبهشت ماه � با حضور اهالی رسانه و ورزش 

برگزار شد.
مجی��د ندیری، محم��د جهانی، جهانگی��ر کوثری، مریم 
نشیبا، مهدی تاج، علیرضا جاوید نیا، محمدرضا منصوریان، 
حمید استیلی، مهدی شاکری، داورزنی، مناف هاشمی، علی 
بخشی زاده، پیمان یوسفی، مریم جلالی غلامعلی پیرایرانی 
و حمیدرضا افتخاری از جمله افراد در حوزه رسانه و ورزش 
هس��تند که دقایقی پیش از آغاز مراس��م در مقابل مسجد 

بلال حضور یافتند.
در نخستین دقایق آغازین مراسم، پیکر مسعود اسکویی 
بر دوش اهالی رسانه و ورزش به مقابل مسجد بلال انتقال و 

نماز میت بر پیکر این پیشکسوت رادیو خوانده شد.
س��پس علی بخش��ی زاده، معاون صدا در سخنانی گفت: 
من باورم نمی شد بعد از دیدارهای مکرری که با استاد عزیز 
داش��تیم امروز کنار پیکرش باش��یم. به خانواده و همکاران 
بی ادعای رادیو تس��لیت عرض می کنم. امروز روز س��ختی 
اس��ت برای اهالی رسانه. رادیو بدرقه می کند فردی که به 
خوشنامی و مردم داری و مهربانی معروف بود؛ مرد مهربان 
بی تکلف. به حق که استاد بودند. هرآنچه آموخته بودند از 
پروتکل های ورزشی مش��تاقانه به و دنبال بروز شدن بود. 

یکی از بهترین معلم خودمان را از دست دادیم.
او گفت: س��وال اینجاست چرا برخی آدم ها محبوب می 
ش��وند، چه رمزی است؛ همه شما و خودممان را دلالت به 
سوره مبارکه مریم می دهم.بخشی زاده سپس به صداقت و 

پاکی مسعود اسکویی اشاره کرد.
او گفت: در این شرایط بسیار پرکار و پر انرژی بود. دوست 

داشت پشت میکروفن کار کند و اهل استراحت نبود.
در بخش دیگری از این مراس��م محمدشروین اسبقیان، 
معاون توس��عه ورزش در سخنانی گفت: به روح پاک استاد 
مس��عود اس��کویی س��لام می کنم. از طرف خ��ودم و وزیر 
ورزش و جوان��ان و رئیس کمیته ملی المپیک و پارالمپیک 
تس��لیت عرض می کنم. این اس��طوره با ص��دای دل انگیز 

سالها گوش های ما را نوازش می داد. ما در رادیو با صدای 
این اس��طوره و فرهیخته و صاحب نظر زندگی می کردیم. 
ای��ن ضایعه را به جامعه ورزش رس��انه و به ویژه خانواده و 
همسر ایشان تس��لیت می گویم. متاسفانه اهالی رادیو این 
صدا را دیگر زنده نخواهد ش��نید. ایش��ان از جمله کسانی 
بودند که با صدای گرم خودش��ان به ورزش��کاران و اهالی 

انگیزه می دادند.
محمدرضا منصوریان، مجری کارشناس در سخنانی گفت: 
شرایط خوبی نداشتم برای سخنرانی اما دو سه نکته خیلی 
مهم در مورد آقای اس��کویی هست. من و مسعود اسکویی 
از جمله افرادی بودیم که از تلویزیون به رادیو آمدیم. آقای 
جبلی نیز به تازگی به صدا و سیما و بخش خبر آمده بودند. 

در این مسیر نظم و وطن پرستی او ستودنی بود. 
او با اش��اره به وطن پرستی اسکویی افزود: در اوج اقتدار 
خیلی ها دنبالش آمدند که او را ببرند. می گفت من در این 
آب خاک به دنیا آمدم و در این خاک نیز باید از دنیا بروم.

پیمان جبلی )رییس س��ازمان صداوس��یما( و محس��ن 
برمهانی )معاون س��یما( نیز از اواسط در این مراسم حضور 
یافتند.در بخش��ی از این مراس��م صدای مس��عود اسکویی 
برای حاضران در مراس��م پخش شد و دوستدارانش از این 
پیشکسوت رادیو به واسطه صمیمیت او با اهالی رادیو عمو 

مسعود یاد کردند.
محمدرضا داورزنی، رئیس سابق فدراسیون والیبال گفت: 
سه دهه با اسکویی دوست بودیم اما دو دهه با ایشان نزدیکتر 
بودیم. بعید می دانم در جامعه ورزش مربی ورزش��ی باشد 
که نگاه اسکویی به آنها پدرانه نباشد. در نقد و نوع بیانشان 
کسی را آزرده خاطر نمی کرد. با لحن تخریبی صحبت نمی 
کرد و همیشه تبسم داشتند. الگوی خوبی برای همه بودند 

و امیدواریم دیگران هم از این الگو برخوردار باشند.
وی او با اش��اره به ویژگی های شخصیتی مسعود اسکویی 
بیان کرد: در ش��ادی ها و قصه ها کنار ما بود نه در شادی ها 
احس��اس غرور می کرد و نه در شکست ها احساس ناامیدی 
می کرد.محمد جهانی، از پیشکس��وتان رادیو و اولین مدیر 
رادی��و ورزش در س��خنانی گفت: از س��ال ۶۹ که رادیو راه 
اندازی ش��د از ابتدا جذب خصلت و ادب ایش��ان ش��دم و 
س��پس در راه اندازی رادیو با حضور ایش��ان توانستیم این 
ش��بکه را ب��ه راه بیندازیم. مردی که در تمام این س��ال ها 
ندیدم با کس��ی کج خلقی کند. یک بار با تاخیر به استودیو 
نم��ی آمد. حت��ی در روزهای برف و ب��اران. از خداوند می 
خواه��م روح ایش��ان را در آمش قرار دهد. کس��انی که در 
رادی��و کار می کنند ی��اد او را اینگونه نگه دارند که رفتار و 

کار حرفه ای او زبانزد همه بود.
جهان��ی در پایان خطاب ب��ه اهال��ی ورزش گفت: آقای 
اس��کویی حق زیادی بر گردن ورزش ای��ن مملکت دارد ، 
پش��نهاد می کنم یک��ی از مکان های ورزش��ی را به نام او 

کنید.

گزارش ایسنا از مراسم تشییع پیکر مسعود اسکویی

عمو مسعود بر دوش اهالی ورزش و رسانه بدرقه شد
با آغاز س�فر حجاج ایرانی به عربس�تان، به رس�م 
هر س�ال برخی اپراتورهای تلف�ن همراه، تعرفه های 
مکالمه، پیامک و اینترنت خود و برخی پیام رسان های 
داخل�ی هم خدمات خود را برای تس�هیل ارتباطات 

حجاج اعلام کردند.
به گزارش ایس��نا، هر س��اله و با فرارسیدن روزهای حج 
تمتع، هر یک از اپراتورهای تلف��ن همراه امکانات ویژه ای 
را در اختی��ار حج��اج قرار می دهند که ش��امل تعرفه های 
مکالم��ه، پیام��ک و اینترنت می ش��ود. همچنی��ن یکی از 
مزیت های اس��تفاده از س��رویس رومینگ، نرخ مناسب در 
مقایسه با سایر اپراتورهای داخلی و خارجی است. البته در 
کنار اپراتورهای ارتباطی چند س��الی است پیام رسان های 
داخلی هم وارد این بحث شده و خدمات متعددی را جهت 

تسهیل ارتباطات حجاج ارائه داده اند.
بر این اساس همزمان با ایام حج و به دلیل اینکه برقراری 
تماس اینترنتی در عربستان محدودیت هایی دارد و حجاج 
ایران��ی برای ارتباط��ات تصویری و صوتی ب��ا داخل ایران 
نیازمند اس��تفاده از پیام رس��انی بودند که قابلیت ارسال و 
دریافت کد ورود در این کش��ور را داش��ته باشد. در همین 
رابطه یک پیام رس��ان ایرانی از سال گذشته برای اولین بار 
در زمینه حل این موضوع تلاش کرد و حجاج می توانستند 
در عربس��تان با وارد ش��دن به این پیام رسان تماس چند 
رس��انه ای با کیفیت با داخل ایران و همچنین حجاج دیگر 
در عربس��تان برقرار کنند.طبق اعلام رس��می مسئولان از 
جمله وزیر ارتباطات، این پیام رس��ان در ایام حج از ش��ش 
خ��رداد تا دوم مرداد س��ال گذش��ته ۱۲ میلی��ون تماس 

تصویری از سوی حجاج با ایران و بلعکس را ثبت کرد. 
ع��لاوه بر این، امس��ال هم طب��ق اع��لام روابط عمومی 
اپلیکیش��ن بله، حجاج می توانند به راحتی ارز مس��افرتی 
خود را همانند ادوار گذش��ته از این اپلیکیشن تهیه کنند. 
تماس صوتی و تصویری به صورت فردی و گروهی از دیگر 
قابلیت های این پیام رس��ان برای حجاج است تا تجربه این 
سفر معنوی را با اعضای خانواده  و دوستان  خود به اشتراک 
بگذارند. امین تجملیان-قائم مقام اپلیکیشن مذکور- درباره 
حضور اپلیکیش��ن این اپلیکیشن در عربستان، توضیح داد: 
ب��ا توجه ب��ه محدودیت هایی که کش��ور عربس��تان برای 
برقراری تماس اینترنتی دارد، حجاج ایرانی بهتر اس��ت از 
پیام رس��ان هایی استفاده کنند که قابلیت ارسال و دریافت 
کد به عربستان را دارد. اپلیکیشن گفته شده این امکان را 
دارد و حجاج می توانند به راحتی با دسترسی به آن، از این 

برنامه استفاده کنند.
طب��ق اعلام، ویژگی  مهمی از قبیل تماس گروهی تا ۲۰ 
نف��ر  وجود دارد که می تواند ب��رای هماهنگی بین اعضای 
کاروان یا عوامل کاروان با یکدیگر مورد استفاده قرار گیرد. 
ارزمسافرتی هم از دیگر ویژگی های شناخته شده  محسوب 
می ش��ود که افراد قبل از شروع سفر خود می توانند از این 

اپلیکیشن دریافت کنند.
همچنی��ن برای دریافت ارز مس��افرتی ابت��دا باید بلیت 
هواپیمای سفر تهیه ش��ود؛ سپس با مراجعه به اپلیکیشن 
مذکور، در زبانه خدمات، بخش خدمات بانکی و انتخاب ارز 
مس��افرتی، مراحل دریافت ارز، آغاز می ش��ود. بعد از انجام 
مراحل خرید ارز مس��افرتی، مس��افران با داش��تن کد ۱۵ 
رقمی شناسۀ فروش، می توانند ارز خود را در فرودگاه های 
بین الملل��ی از دس��تگاه های خودپ��رداز بانک ملّ��ی ایران 

دریافت کنند.
در کن��ار ارائه خدم��ات متنوع یک پیام رس��ان داخلی، 
اپراتوره��ای تلف��ن هم��راه ه��م اقداماتی جهت تس��هیل 
ارتباط��ات حجاج انجام داده اند. به ط��ور مثال اپراتور اول 
تلفن همراه سعی کرده است با طراحی بسته های رومینگ 
از لح��اظ حجم بس��ته و مدت س��فر ک��ه از منظر قیمتی 
قابلیت رقابت با سیم کارت های عربی را دارد، مانع از خروج 
ارز از کش��ور ش��ود. این اپراتور طی توافقاتی با اپراتورهای 
عربس��تانی، عرضه مکالمه و دیتا را برای مشترکان همراه 

اول فراهم آورد.
ارائه تخفیف در نرخ ه�ای »آزاد« مکالمه، اینترنت 

و پیامک
هم��راه اول  اعلام کرده ضمن اعم��ال تخفیف های ۱۷، 
۲۰ و ۲۵ درص��دی ب��ه ترتیب روی نرخ اس��تفاده آزاد از 
»مکالمه«، »پیامک« و »اینترنت«، بسته های ویژه رومینگ 
حج ۱۴۰۳ را نیز تعریف کرده است که نرخ »استفاده آزاد 
مکالمه« با ۱۷ درصد تخفیف به دقیقه ای ۱۰ هزار تومان، 
ه��ر »پیامک با ن��رخ آزاد« با ۲۰ درص��د تخفیف به چهار 
هزار تومان و هر مگابایت »استفاده آزاد از اینترنت« با ۲۵ 

درصد تخفیف به سه هزار تومان رسیده است.
مشترکان اپراتور اول تلفن همراه علاقه مند به استفاده از 
بس��ته های رومینگ حج، باید پیش از س��فر خود، اقدام به 
فعال سازی سرویس رومینگ بین الملل با شماره گیری کد 
دستوری »ستاره ۱۰ ستاره ۲۹۱۱ مربع« یا خرید بسته های 
رومینگ با ش��ماره گیری »س��تاره ۱۰ ستاره ۴۰ مربع« و 
رجوع به منوی ش��ماره ۵ مربوط به بس��ته های عربستان 
و خرید بس��ته های این کش��ور کنند. با ای��ن کار علاوه بر 
دریاف��ت رای��گان پیامک های بانکی، دسترس��ی رایگان به 

درگاه »همراه من« برای آنان وجود خواهد داشت.

 اعلام جزئیات تعرفه مکالمه و اینترنت
 برای حجاج ایرانی

عصرآزادی/ س�رویس فرهنگی: آیین بزرگداش�ت 
روز معلم و اس�تاد با حضور مالک رحمتی اس�تاندار 
آذربایجان ش�رقی و محمد قربانی گلشن آباد معاون 
ام�ور مجل�س و ارتباط�ات اجتماعی دانش�گاه آزاد 
اس�لامی کش�ور در س�الن همایش های بین المللی 

استاد شهریار واحد تبریز برگزار شد.
در این مراس��م که ب��ا حضور جمع کثیری از اس��اتید و 
دانش��جویان ورودی س��ال ۷۲ واحد تبریز در رش��ته علوم 
اجتماعی و دانشجویان و مس��ئولان کشوری برگزار شد از 
اساتید، مدیران گروه و روسای دانشکده های نمونه تجلیل 

به عمل آمد.
دانش�گاهیان باید پیش�رفت های کش�ور را روایت 

کنند
اس��تاندار آذربایجان شرقی، پیش��رفت های چشمگیر در 
سطح کشور را مدیون دانش��گاه ها و دانشگاهیان دانست و 
گفت: این پیش��رفت ها توسط خود دانشگاهیان روایت شود 
لذا اینکه بیش از ۱۵ میلیون دانش��جو فارغ التحصیل شده 
و سه میلیون نفر از آنها مشغول تحصیل هستند، به برکت 

مجاهدت های علمی دانشگاههاست.
مال��ک رحمتی با بیان اینکه پیش��رفت ها را باید گفت تا 
جوانان به آینده امیدوار شوند افزود: توقف در مسیر رشد و 
تعالی معنی ندارد، زمانی آموزش در مراکز دانشگاهی، محور 
بود، بعد از آن تحقیقات اولویت یافت و امروز کارآفرینی در 

کنار آموزش و تحقیق، ماموریت اصلی دانشگاههاست.
وی با اش��اره به اینکه در دانشگاه آزاد، ارتباط خوبی بین 
دانش��گاه و صنعت به وجود آمده که مایه امیدواری اس��ت 
اضافه کرد: دانش��گاه آزاد اس��امی به دلی��ل برنامه  ریزی 
دقیق و اتکا به ظرفیت های درونی خود دستاوردهای خوبی 

داشته است.
رحمت��ی ابراز امیدواری کرد دانش��گاه آزاد اس��امی در 
حوزه مهارت  آفرینی نیز موفقیت های خوبی کس��ب کند و 
یادآور شد: دستاوردهای دانشگاهی خوب روایت و منعکس 
نمی  ش��ود و مراکز دانشگاهی باید از ظرفیت های رسانه ای 
و فضای مجازی برای تبیین و روش��نگری و آگاهی بخشی 
به مردم برای مقابله با جنگ روانی دش��من استفاده کنند 
زیرا هر اس��تاد دانشگاه و دانشجو می  تواند یک رسانه باشد 

و امید آفرینی نماید.
دانشکده هوش مصنوعی در واحد تبریز راه اندازی 

خواهد شد
رئیس دانش��گاه آزاد اسامی اس��تان آذربایجان شرقی و 
واحد تبریز نیز در این مراس��م از راه اندازی دانشکده هوش 
مصنوعی در س��ال جدید خبر داد و گفت: در س��ال جدید 
دانش��کده هوش مصنوعی در واحد تبریز راه اندازی خواهد 

ش��د. "آرش رنجبران" افزود: دانش��گاه آزاد اس��امی واحد 
تبریز اولین واحد دانشگاهی دانشگاه آزاد است که در سال 
۱۳۶۱ تاس��یس شد و درخت تنومند دانشگاه آزاد اسامی، 
مولود انقاب است که ریشه خود را از شهر اولین های تبریز 

پرافتخار گرفته است.
وی اضافه کرد: دانش��گاه آزاد استان آذربایجان شرقی با 
۳۳ واحد و مرکز آموزشی، بیش از یکهزار و ۴۵۰ نفر هیئت 

علمی و بیش از ۶۳ هزار نفر دانشجو دارد و حدود یکهزار و 
۹۰۰ نفر کارمند یکی از بزرگترین مرکز علمی و پژوهش��ی 

استان است.
رنجب��ران تاکید کرد: دانش��گاه آزاد واح��د تبریز و علوم 
پزشکی مستقل با حدود ۶۰۰ هیئت علمی ۳۰ هزار دانشجو 
و حدود یکهزار نفر کارمند به عنوان یکی از دانش��گاههای 
پیشرو و تاثیرگذار در حوزه علم و فناوری محسوب می شود 
لذا دانش��گاه آزاد بدون بهره  گیری از بودجه دولتی و بدون 
اینکه بار هزینه  ای برای اداره کش��ور داشته باشد با افتخار، 
بخش بزرگی از آموزش پژوهش و فرهنگ را بر عهده داشته 
و در حال حاضر حدود ۴۰ درصد از س��هم آموزش عالی در 

استان به این دانشگاه اختصاص دارد.
رئیس دانش��گاه آزاد واحد تبری��ز افزود: بر این باوریم که 
بزرگترین ظرفیت دانشگاه آزاد اسامی به عنوان یک شبکه 
توانمند علمی و فناورانه بس��ترهای نوین توس��عه نوآوری، 
ظرفیت حل مس��ئله اس��ت؛ ظرفیتی که بایستی در جهت 

حل مسائل و مشکات کشور به کار گرفته شود.
وی اذعان داشت: امروز سامانه پایش آزاد با تعریف نظام 
موضوعات کش��ور در حوزه  های مختلف و استخراج مسائل 
این حوزه ه��ا و پایان نامه ها و تحقیقات تحصیات تکمیلی 
را به صورت نظاممند بدین مس��یر سوق دهد و حدود ۳۰ 
درصد پایان  نامه های ما به سمت حل مسائل کشور هدایت 
می شود و این افتخار بزرگی است که دانشگاه آزاد اسامی 
با جدی��ت دنبال می کند و این آمار ه��ر روز رو به افزایش 

است.
رنجبران خاطرنش��ان کرد: در راس��تای ایجاد زیرساخت  
های لازم برای تحقق ظرفیت حل مس��ئله و نگاه ماموریت 
گرایان��ه دانش��گاه، ای��ن مرک��ز آموزش��ی اقدام ب��ه ایجاد 
دانش��کده های موضوعی کرده است، در حوزه های مختلف 
دانشکده مهندسی ساخت و فناوری های صنعتی اسفند ماه 
۱۴۰۲ در واحد تبریز به عنوان اولین دانش��کده مهندس��ی 
ساخت و فناوری های صنعتی کشور راه اندازی شد و مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
وی در پایان اظهارات خود از اخذ مجوز جهت راه اندازی 
دانش��کده های هنر و رس��انه، فرهنگ و تم��دن و تعلیم و 

تربیت اسامی در واحد دانشگاهی تبریز خبر داد.

عص�رآزادی / س�رویس فرهنگ�ی: باحض�ور جمع�ی از 
خبرنگاران و اصحاب رس�انه نشس�ت خبری سی وپنجمین 
نمایش�گاه بین المللی کتاب تهران صبح روز یکش�نبه )1۶ 
اردیبهش�ت 1۴۰۳( در نی�م طبق�ه شبس�تان مصل�ی امام 

خمینی)ره( برگزار گردید 
عصرآزادی آناین - علیرضا نیاکان؛ در این نشست یاسر احمدوند؛ 
ریی��س و علی رمضان��ی؛ قائم مقام و س��خنگوی س��ی وپنجمین 
نمایش��گاه بین الملل��ی کتاب تهران حضور داش��ته و پاس��خگوی 
س��والات اصحاب رسانه درزمینه های مهمان ویژه نمایشگاه )یمن 
(_بودجه نمایش��گاه _همزمانی برگزاری نمایش��گاه با مرحله دوم 
انتخابات ش��هر ته��ران و....بودند.با توجه به اینکه س��ی وپنجمین 
نمایش��گاه بین المللی کتاب تهران آخرین مراحل آماده س��ازی را 

برای میزبانی از مخاطبان طی می کند، اصحاب رسانه پس از پایان 
نشس��ت خبری از محل برگزاری تصویربرداری و بازدید داش��تند.

س��ی وپنجمین دوره نمایش��گاه بین المللی کتاب تهران با ش��عار 
»بخوانیم و بس��ازیم« از ۱۹ تا ۲۹ اردیبهش��ت )۱۴۰۳( در محل 
 ketab.ir مصلی امام خمینی)ره( به ش��کل حضوری و در سامانه

به صورت مجازی برگزار می شود.

نشست خبری سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی 
کتاب تهران برگزار گردید 

اساتید و دانشجویان مایه امید آفرینی جامعه هستند
اساتید نمونه دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز مورد تجلیل قرار گرفتند؛

رئیس دانشگاه آزاد استان آذربایجان شرقی از راه اندازی دانشکده هوش مصنوعی در واحد تبریز خبر داد


